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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.   10/2011 
Caràcter: ordinària  
Data: 7 d’octubre de 2011 
Horari: de 10:30 a les 14:05 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín   3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà,   4a. Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,    5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,   6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué   Regidor 
Txema Alonso Fernández  Regidor 
Josep Barberà Morreres  Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté   Regidora 
Oriol Yuguero Torres   Regidor 
Jesús Castillo Cervelló   Regidor 
Joan Gómez López   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol   Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio  Regidor 
Bea Obis Aguilar    Regidora 
Miquel Padilla Díaz   Regidor 
Cristina Torrent Pujol   Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve  Regidor 
Antoni Postius Terrado   Regidor 
Inma Manso Ferrándiz   Regidora 
Salvador Puy Castarlenas  Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch Regidora  
Joan Vilella Jounou   Regidor 
Xema Solé Solà    Regidor 
Gemma Batalla Casanovas  Regidora    
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 27 de juliol de 
2011.  
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE  
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 4219 fins al núm. 5428, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D’AL CALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

− Decret de 26-07-2011 de designació dels representants de l’Ajuntament de Lleida 
en el Consell General del Consorci de Residus del Segrià. 

 
− Decret de 26-07-2011 de delegació de la representació de l’Ajuntament de Lleida 

en els òrgans de govern del Consorci de la Ruta del Temple i, en el seu cas, la 
presidència. 

 
− Decret de 26-07-2011 de designació dels membres del Consell General i del 

Comitè Executi del Consorci del Turó de la Seu Vella de Lleida, en representació 
de l’Ajuntament de Lleida. 

 
− Decret de 26-07-2011 de nomenament dels representants de l’Ajuntament de 

Lleida en el Consorci Lleidatà de Control. 
 

− Decret de 26-07-2011 de designació dels representants de l’Ajuntament de Lleida 
en el Consell d’Administració del Consorci del Parc científic i Tecnològic 
Agroalimentari de Lleida. 

 
− Decret de 26-07-2011 de delegació de les funcions de l’Alcaldia, per absència, del 

30 de juliol al 31 d’agost de 2011  
 

− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal 
d’Educació de Lleida (IME), el regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló.  

 
− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal de 

Comerç, Mercats i Consum de Lleida de Lleida (IMCMC), el regidor Sr. Rafael 
Peris Martín. 

 
− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal 

d’Informàtica de Lleida (ACCÉS), la regidora Sra. Montserrat Mínguez García. 
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− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’organisme autònom 
Turisme de Lleida, el regidor Sr. Fèlix Larrosa Piqué. 

 
− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal 

d’Acció Cultural de Lleida, la regidora Sra. Montserrat Parra Albà.  
 

− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal 
d’Acció Esportiva de Lleida (IMAE), el regidor Sr. José m. Alonso Fernández. 

 
− Decret de 27-07-2011 de nomenament com a president de l’Institut Municipal 

d’Ocupació “ Salvador Seguí” de Lleida (OMO), el regidor Sr. Josep Presseguer 
Gené. 

 
− Decret de 27-07-2011 de delegació en el regidor de Benestar Social i Ocupació, 

Sr. Josep Presseguer Gené, les competències de resolució de les sol·licituds de 
prestació del servei d’ajuda domiciliària. 

 
− Decret de 28-07-2011 de designació de la tinent d’alcalde Sra. Marta Camps 

Torrens com a representant de l’Ajuntament de Lleida en els òrgans de govern i 
gestió del Consorci del Transport Públic de l’Àrea de Lleida.  
 

− Decret de 28-07-2011 de delegació de la presidència de la Mesa de Contractació 
amb caràcter especial, de forma alternativa, en casos de no assistència del Sr. 
Alcalde o del regidor delegat Sr. Josep Barbera Morreres, en les tinents d’alcalde 
Sra. Sara Mestres Llusà i Sra. Marta Camps Torrens.  
 

− Decret de 2-08-2011 de limitació, per raons d’ordre públic, l’horari nocturn 
d’obertura dels establiments en determinades zones del centre històric. 

 
− Decret de 14-09-2011 de nomenament dels representants de l’Ajuntament de 

Lleida en els Consells Escolars dels centres concertats d’ensenyament no 
universitari de la ciutat.  

 
− Decret de 14-09-2011 de nomenament dels representants de l’Ajuntament de 

Lleida en els Consells Escolars dels centres públics d’ensenyament no universitari 
de la ciutat.  

 
− Decret de 14-09-2011 de nomenament dels representants de l’Ajuntament de 

Lleida en els Consells de Participació de de les escoles bressol de la ciutat.  
 

− Decret de 30-09-2011 de delegació de la representació de l’Ajuntament de Lleida 
en l’Assemblea General de l’Asociación Española de Ciudades del Vino. ACEVIN. 
Rutas del Vino de España, en el regidor Sr. Fèlix Larrosa Piqué.  

 
− Decret de 30-09-2011 de delegació de la representació de l’Ajuntament de Lleida 

en l’Assemblea General de l’associació Red de Ciudades Catedralicias, en el 
regidor Sr. Fèlix Larrosa Piqué. 

 
− Decret de 4-10-2011 de correcció d’errada material acord núm. 30 del Ple de 25 

de març de 2011.  
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4.- NOMENAMENT DE REPRESENTANTS DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN EL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
 
Vista la proposta de l'Alcaldia per unanimitat s'acorda:  
 
1r. Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Consell Escolar 
Municipal, els regidors i regidores següents: 
 

• S. Sa. Josep Presseguer i Gené (GM del PSC) 
• S. Sa. Montserrat Parra i Albà (GM del PSC) 
• S. Sa. Oriol Yuguero i Torres  (GM del PSC). 
• S. Sa. Maria Rosa Ball i Papiol (GM del PSC) 
• S. Sa. Cristina Torrent i Pujol (GM de CiU) 
• S. Sa. Francesc J. Cerdà i Esteve (GM de CiU). 
• S. Sa. Inma Manso Ferrándiz (GM del PP) 
• S. Sa. Joan Vilella Jounou (GM del PP) 

 
2n. Notificar aquest acord a les persones interessades i donar-li el tràmit corresponent 
per a la seva efectivitat.  
 
 
5.- AMPLIACIÓ DE L’ACORD DESIGNANT REPRESENTANTS DE  L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA ALS ÒRGANS DE GOVERN DE LA FUNDACIÓ PRIVA DA FIRA DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Alcaldia per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar com a representant de l’Ajuntament de Lleida en la Comissió Delegada de la 
fundació privada “FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA”, el regidor de la Corporació S. Sa. 
Fèlix Larrosa i Piqué, atès que el Sr. Rafel Peris i Martín ha estat designat com a 
vicepresident 1er. de l’esmentat òrgan.  
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord als interessats i a la fundació privada “FUNDACIÓ LA 
FIRA DE LLEIDA” , als efectes legals oportuns.  
 
 
6.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. ALICIA 
VICENTE GIMENO 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar, a la Sra. Alicia Vicente Gimeno (1386), Mestra d’Escoles Bressol, per exercir 
un segon lloc de treball com a Professora Associada, a la Facultat de Ciències de 
l’Educació, a la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 3 hores setmanals, els 
dimarts de 18:00 a 19:00 hores i els dijous de 18:00 a 20:00 hores. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
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7.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL S R. EMILI ELIAS 
PASCUAL 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Emili Elias Pascual (1935), Tècnic Superior, per exercir un segon lloc de 
treball com a Professor Associat a temps parcial, de l’assignatura d’Economia, a la 
Facultat de Dret i Economia de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 65 
hores lectives en el segon quadrimestre del curs acadèmic 2011/12, en horari de tarda. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat  ja sigui en el temps de durada 
o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
8.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL S R. JESUS MARIA 
GUTIERREZ BUSTILLO 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Jesus Maria Gutierrez Bustillo (9717), Secretari General de l’Ajuntament 
de Lleida, per exercir un segon lloc de treball com a Professor Associat a temps parcial 
de l’assignatura de Dret Administratiu, de la Universitat de Lleida, amb una jornada 
laboral de 77 hores lectives, durant el curs lectiu 2011/12, amb horari de tarda. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat  ja sigui en el temps de durada 
o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
9.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. HELENA 
AYUSO MOLI 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar, a la Sra. Helena Ayuso Moli (6602), Tècnic de Gestió Cultural, de data 
2/08/2011, en el qual demana autorització expressa prèvia de compatibilitat per exercir 
un segon lloc de treball com a Professora Associada, a la Facultat de Ciències de 
l’Educació, de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 3 hores setmanals, de 
setembre 2011 a gener de 2012 els dimarts de 13:00 a 14:00 hores i els dimecres de 
10:00 .a 12:00 hores, a partir de febrer fins al juny de 2012 els dimarts de 12:00 a 13:00 
hores i dimecres de 8:00 a 10:00 hores. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
10.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. MARIA 
IMMACULADA MARTOS CABRERA 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
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Autoritzar, a la Sra. Maria Immaculada Martos Cabrera (9537), Periodista, per exercir un 
segon lloc de treball com a Professora Associada de l’assignatura d’Informació i Gèneres 
periodístics a la Facultat de Lletres, de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral 
de 2 hores setmanals, dimecres de 16:00 a 18:00 hores. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
11.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. DAVID CREUS 
GRIFOL  
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. David Creus Grífol (1081), Tècnic Mitjà Educació, per exercir 
un segon lloc de treball de Professor del Curs de Mediació Comunitària al centre de 
formació “La Solana” de l’Ajuntament de Tàrrega, amb una jornada laboral de 8,30 hores 
setmanals, i durant el període de setembre a desembre de 2011. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada 
o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
12.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. JOSÉ OSCAR 
GUARDIOLA GÓMEZ 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. José Oscar Guardiola Gómez (1877), Secretari del grup polític del Partit 
Popular, per exercir un segon lloc de treball o activitat com a advocat, amb una dedicació 
de 10 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat  ja sigui en el temps de durada 
o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
13.- APROVACIÓ DEL PLA D’EMERGÈNCIES D’ACCIDENTS EN  EL TRANSPORT DE 
MERCADERIES PERILLOSES PER CARRETERA  A LLEIDA 
 
Atès que la Llei 4/1997 de protecció civil de Catalunya, que regula, a tot el territori de 
Catalunya, les accions destinades a protegir les persones, els béns i el medi ambient 
davant de les situacions de greu risc col·lectiu, catàstrofe i calamitats públiques, preveu 
en l’art. 18 1 i 2 la elaboració de plans especials en els àmbits territorials que així ho 
requereixin. 
 
Atès que el Decret 210/1999, pel qual s’aprova l’estructura del contingut per a l’elaboració 
i l’homologació dels plans de protecció civil municipal especifica que per cada risc 
especial que estigui sotmès el municipi s’haurà d’elaborar un Pla d’actuació municipal 
determinat. 
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Atès que en el municipi de Lleida segons el Pla Especial d’emergències per accidents en 
el transport de mercaderies perilloses per carretera i ferrocarril a Catalunya (TRANSCAT) 
hi ha dues vies: una amb un flux molt important, autovia A2, i una altra amb un flux 
important, autopista AP2, de mercaderies perilloses el municipi té l’obligació d’elaborar i 
desenvolupar el Pla d’Actuació Municipal per aquest risc. 
 
Atès que el Pla d’emergència d’accidents en el transport de mercaderies perilloses a 
Lleida constitueix l’instrument bàsic que estableix el marc estructural i funcional que ha 
de permetre la mobilització i la coordinació dels recursos humans i materials necessaris 
per fer front a l’esmentada situació de risc dins del municipi.  
 
Vista la proposta de la regidora de Seguretat, Civisme i Règim Interior, per unanimitat         
s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Pla d’emergència d’accidents en el transport de mercaderies perilloses a 
Lleida per carretera (PEATMPLL). 
 
2n. Trametre’l a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva homologació i 
registre. 
 
 
14.- APROVACIÓ DEL CANVI DE SISTEMA DE GESTIÓ DELS SERVEIS QUE 
PRESTEN CINC ORGANISMES AUTÒNOMS MUNICIPALS I DE L’ ORGANITZACIÓ 
ESPECIAL INSTITUT MUNICIPAL DE SOSTENIBILITAT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Seguretat, Civisme i 
Règim Interior, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment el canvi de sistema de gestió dels serveis que en l’actualitat 
presten els organismes autònoms municipals següents: 
 

• Institut Municipal d’Acció Cultural (IMAC) 
• Institut Municipal d’Educació (IME) 
• Institut Municipal d’Acció Esportiva (IMAE) 
• Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum  (IMCMC) 
• Institut Municipal d’Informàtica (IMI) 

 
Aquests serveis, passaran a ser prestats per l’Ajuntament, de forma directa per la pròpia 
entitat local, amb la integració en l’estructura ordinària municipal de tots els mitjans 
humans, materials i organitzatius que integren els esmentats organismes, de conformitat 
amb allò previst en l’article 85.2.A.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local, en els respectius Estatuts i en el vigent Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals (ROAS), aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny 
(ROAS) i normativa concordant.  
 
2n. Aprovar inicialment el canvi de sistema de gestió dels serveis que presta en 
l’actualitat l’organització especial Institut Municipal de Sostenibilitat (IMS), que seran 
prestats també mitjançant l’organització ordinària de l’Ajuntament.  
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3r. Conseqüentment amb els acords anteriors, s’inicia simultàniament el procés de 
dissolució dels organismes autònoms relacionats en el punt primer de l’acord, en 
aplicació dels articles estatutaris que preveuen la potestat de l’Ajuntament per a poder 
dissoldre’ls o extingir-los, aplicant  el principi de successió previst en els respectius 
estatuts.  
En el procés de dissolució de l’ Institut Municipal de Sostenibilitat (IMS) serà d’aplicació 
allò previst en els seus estatuts.   
 
4t. Exposar al públic els presents acords, durant el termini de 30 dies, mitjançant anuncis 
a publicar el BOP de Lleida, DOGC i tauler d’anuncis municipal, als efectes que es 
puguin presentar les al·legacions i els suggeriments que es considerin escaients.  
L’expedient es considerarà definitivament aprovat si no es presenta cap al·legació ni 
reclamació en el termini esmentat, si bé caldrà adoptar els acords  necessaris per a la 
implementació dels elements organitzatius dels serveis.  
 
5è. Delegar en l’Alcaldia i/o en la Junta de Govern Local, indistintament, les facultats 
necessàries per a l’execució dels presents acords i per a la realització de tots els actes 
complementaris que siguin necessaris a tal efecte. 
 
 
15.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNO MS I EMPRESES A 
30-6-2011 
 
La Corporació resta assabentada de l’estat d’execució dels pressupostos i del moviment 
de la Tresoreria de l’Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 
30/06/2011, en compliment d’allò disposat a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, i article 83 de les Bases d’Execució del Pressupost Municipal. 
 
 
16.- APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGI R A PARTIR DE 
L’ANY 2012 
 
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d’Ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, es procedeix a votar les 
esmenes presentades pels grups municipals de CiU i PP, que són rebutjades en la 
totalitat. El resum detallat de les votacions a les esmenes es farà constar en la part de les 
intervencions de l’acta, juntament amb les explicacions oportunes. 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 
12 vots en contra dels grups municipals de CiU i PP,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions 
que es detallen en l’expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classificació de carrers 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
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OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d’auto-taxis 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències, la comprovació de les activitats  
                     comunicades i el control de la publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa per la prestació dels serveis d’intervenció administrativa en l’activitat  
                     dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència,  
                     comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls posteriors 
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, 
                     domiciliaris i assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per la utilització dels horts municipals. 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d’empreses explotadores de 
                     subministraments que afectin  la generalitat o a una part important de  
                     veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d’equipaments municipals 
OF núm. 3.6 Taxa per utilització privativa o aprofitament especial de vol, sòl i subsòl del 
                     domini públic local, a favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia  
                     mòbil 
OF núm. 3.7 Taxa per aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses 
                      transportistes d’energia elèctrica 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l’empresa Aigües de Lleida-Seragua 

SA i FCC SA UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
Preu Públic núm. 4.3 per la utilització d’espais del viver per a emprenedors de formació 

professional de Lleida 
Preu Públic núm. 4.4 per la realització d’anàlisi clíniques per a la determinació dels nivells 

d’alcohol en sang 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un 
termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar 
l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta exposició 
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s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin 
més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances fiscals 
no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
17.- EXPEDIENT D’OPERACIONS D’ENDEUTAMENT  I.C.O. 
 
Vist l’expedient tramitat (que inclou la relació identificativa i detallada de les certificacions 
i documents acreditatius de les obligacions pendents de pagament que es financien en 
aquesta operació de crèdit), el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i els 
informes de Intervenció i de Tresoreria (que informa sobre el compliment de l’ordre de 
prelació de l’art. 5.2 de la norma reguladora), amb 21 vots a favor dels grups municipals 
de PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar la concertació d’operacions de crèdits a  que fa referència la secció segona 
del Cap II del Reial Decret Legislatiu 8/2011 d’1 de juliol  pel l’Ajuntament de Lleida amb 
els bancs i caixes d’estalvi que es determinin, per un import màxim de 6.066.414,58 EUR. 
 
2n. Sol·licitar l’acceptació de l’Institut de Crèdit Oficial de les operacions d’endeutament, 
a què fa referència la secció segona del Cap II del Reial Decret Legislatiu 8/2011 d’1 de 
juliol. 
  
3r. Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 
a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament dels 
préstecs a obtenir per l’Ajuntament de Lleida i perquè en representació del mateix 
subscrigui tots els documents públics o privats que siguin necessaris per a aquest 
efectes, un cop atorgada l’autorització per part de l’I.C.O. 
 
 
18.- EXPEDIENT DE COMPTE GENERAL 2010 
 
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  448.501.645,56 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 23.591.651,06 EUR. 
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3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I. Liquidació del pressupost de despeses 
II. Liquidació del pressupost d’ingressos 
III. Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   -155.709,34 
-Resultat pressupostari ajustat. . .    9.500.364,22 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 2.201.078,89 EUR. 
 
B) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVA DOR SEGUÍ”. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  5.992.089,92 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 2.079.432,30 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I. Liquidació del pressupost de despeses 
II. Liquidació del pressupost d’ingressos 
III. Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  1.771.618,62 
-Resultat pressupostari ajustat. . .        354.272,78 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 371.521,40 EUR. 
 
C) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  1.452.226,25 EUR. 
 

 



 
 

 12

2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 413.879,10 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   -30.794,45 
-Resultat pressupostari ajustat. . .        54.497,10 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 50.834,25 EUR. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCAT S I CONSUM DE 
LLEIDA. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  5.380.318,17 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 36.277,83 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  -27.587,65 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     -27.587,65 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 69.418,18 EUR. 
 
E) COMPTE DE TURISME DE LLEIDA. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
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El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  3.092.271,03 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 174.243,26 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   -273.273,81 
-Resultat pressupostari ajustat. . .         13.180,64 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 15.835,36 EUR. 
 
F) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL.  

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  2.559.195,94 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 155.965,03 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   -68.185,75 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      -68.185,75 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 60.920,15 EUR. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ ESPORTIVA . 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
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1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  636.825,89 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 79.552,87 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   -72.281,17 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      -72.281,17 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 13.486,36 EUR. 
 
H) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ. 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2010, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de  2.603.060,98 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 96.388,24 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici -50.329,27 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     49.824,26 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte 
de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre 
d’altres documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de 
Tresoreria per a despeses generals de 15.752,07 EUR. 
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I) COMPTES ANUALS DE L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISM E, S.L. 
 

Els documents que l’integren són els següents: 
1) El balanç de situació a 31-12-10, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de 107.443.273,64 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-10, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici de 516.105,97 EUR. Aplicació: A reserves voluntàries. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2010. 
 
4) L’estat de fluxos d’efectiu corresponent a l’exercici 2010 
 
5) La Memòria anual 2010. 
 
5) L’informe de gestió. 
 
6) L’informe d’auditoria. 
 
Aquest expedient inclou com a documentació complementària a què fa referència la 
Regla 101 de la Instrucció del model normal de Comptabilitat local, els COMPTES 
ANUALS DE LA LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA, S.A. integrats pels 
documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-10, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de 3.995.429,93 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-10, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici de 91.833,73 EUR. Aplicació: A compensació de pèrdues d’exercicis anteriors. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2010. 
 
4) La memòria anual 2010. 
 
5) L’informe de gestió. 
 
I els COMPTES ANUALS DEL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS, S.A. integrats 
pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-10, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat 
de 50.390.048,59 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-10, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici de -2.163.844,72 EUR. Aplicació: Al compte de resultats negatius d’exercicis 
anteriors. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2010. 
 
4) La memòria anual 2010. 
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L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que 
reparar i havent-se informat favorablement per la Comissió d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial, en funció de Comissió Especial de Comptes, i 
exposat al públic sense que s'hagi formulat cap reclamació, reparament ni observació, 
una vegada examinat, per unanimitat s'acorda: 

Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2010. 

Així mateix, es dona compte al Ple, el qual resta assabentat dels informes de fiscalització 
posterior de l’Ajuntament de Lleida i de control financer dels ens dependents següents: 
Empresa Municipal d’Urbanisme, Centre de negocis i Convencions, Llotja Agropecuària 
Mercolleida, Fundació Privada Lleida 21, Fundació Privada Paisatge Urbà i Fundació 
Publica Teatre de la Llotja. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DE LA SOL·LICITUD AL SERVEI D’OCUP ACIÓ DE CATALUNYA 
D’UNA SUBVENCIÓ PER A LA REALITZACIÓ D’ACCIONS COMP LEMENTÀRIES 
OCUPACIONALS I DE DESENVOLUPAMENT LOCAL PER ALS PLA NS DE BARRIS 
DE LA MARIOLA, NUCLI ANTIC I PORTAL MAGDALENA-NORGU EROLA 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Serveis a les persones i 
Ocupació, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. Ratificar la sol·licitud al Servei d’Ocupació de Catalunya de la subvenció per a la 
realització d’accions complementàries ocupacionals i de desenvolupament local per als 
plans de barris de la Mariola, Centre Històric, Portal Magdalena-Noguerola, amb un cost 
total de l’acció de 1.202.279,89 € i el següent desenvolupament: 
 
Codi 
de 
l’acció  

Denominació de l’acció  Cost total 
de l’acció 

Subvenció 
sol·licitada 

Aportació 
de fons 
propis 

1.1. Contractació de personal tècnic i de 
suport en l’àmbit de la intermediació i 
l’orientació professional. 

37.637,72 27.045,55 10.592,17 

1.2. Contractació de personal tècnic per al 
disseny, planificació, coordinació, 
gestió, implementació, seguiment i 
avaluació del projecte ocupacional dins 
del marc del projecte global de la Llei 
de barris. 

80.670,14 54.091,10 26.579,04 

2.1 Dispositiu de suport a la inserció 
(Mariola) 

68.128,94 68.128,94 ---- 

2.1 Dispositiu de suport a la inserció 
(Centre Històric). 

98.121,37 98.121,37 ---- 

4.4 Taller d’Ocupació 541.593,89 392.317,20 149.276,69 
5.2 Pla d’ocupació: 30 animadors socials 253.307,10 253.307,10 ---- 
5.2 Pla d’ocupació: 3 agents d’acollida 

lingüística. 
43.501,73 43.501,73 ---- 

5.2 Pla d’Ocupació: 2 dinamitzadors/es 
informàtics/ques. 

29.001,15 29.001,15 ---- 
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5.2 Pla d’Ocupació: 2 educadors/es 29.001,15 29.001,15 ---- 
6.3 Campanyes de publicitat 17.446,30 12.020,24 5.426,06 
6.4 Jornades i seminaris 3.870,40 2.709,28 1.161,12 

 

 
COST TOTAL 1.202.279,89 1.009.244,81 193.035,08 

 
2n. Encarregar l’execució de l’esmentat projecte a l’Institut Municipal d’Ocupació 
Salvador Seguí, organisme autònom de l’Ajuntament de Lleida. 
 
3r. Facultar plenament a l’Il·lm. Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les 
modificacions, resolucions i acords complementaris de gestió dels acords de la proposta 
de referència. 
 
 
20.- RATIFICACIÓ DE LES BASES DE LA 8ª EDICIÓ DEL P REMI BAULA DE 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
És un objectiu prioritari de l’Ajuntament de Lleida la promoció de la participació social a 
partir de l’aplicació de nous mètodes i noves experiències de participació i deliberació 
ciutadana en la gestió municipal.  
 
Per treballar a favor d’aconseguir aquest objectiu, la Regidoria de Participació Ciutadana, 
Gent Gran i Voluntariat Sènior convoca la 8a edició del premi BAULA de Participació 
Ciutadana, amb l’objectiu de reconèixer aquelles persones físiques o jurídiques, entitats i 
institucions que justificadament hagin destacat en el foment de la participació ciutadana 
per mitjà d’accions, declaracions, projectes i iniciatives, i que tinguin el seu àmbit 
d’actuació dins del marc de la Regidoria de Participació Ciutadana, Gent Gran i 
Voluntariat Sènior. 
 
El premi BAULA ofereix un marc d’estímul necessari per a incentivar la participació 
ciutadana; per tant, concentra la seva atenció en les entitats cíviques de Lleida i 
persegueix reconèixer la tasca que duen a terme les entitats ciutadanes i els ciutadans a 
favor de la participació ciutadana, així com  valorar i incentivar el reconeixement d’aquells 
projectes i/o activitats dins d’aquest àmbit. 
 
Vista la proposta del cap d’Acció Participativa, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar les bases de la 8a. edició del Premi Baula de Participació Ciutadana. 
 
 
21.- APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE C RÈDITS AL 
PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCA TS I CONSUM DE 
LLEIDA 2011 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió de Promoció Econòmica: Comercial, Industrial i  Turística 
i l’informe de l’interventor, per unanimitat, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits  al pressupost de l’Institut Municipal 
de Comerç, Mercats i Consum de Lleida 2011 (I), segons el detall següent, resumit a 
nivell de capítols: 
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ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                                    TOTAL CA PITOL 

   2...............................................43.900,00 
   6.................................................8.850,00 

          TOTAL                                       52.750,00 
 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                                    TOTAL CA PITOL 

   8................................................52.750,00 
 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses       52.750,00 
Augment d’ingressos (aplicació romanent de tresoreria)  52.750,00 

ANIVELLAT 
 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals de 
l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida 2011 (I), es considerarà aprovat 
definitivament, sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els 
termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5  de març, que aprova el text refós 
de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AGÈNCIA DE 
L’HABITATGE DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, RELATIU A 
L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE I A LA BORSA DE MEDIACI Ó PER AL LLOGUER 
SOCIAL A LLEIDA, PER AL SEGON SEMESTRE DEL 2011 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda:  
 
1r. Aprovar el text del Conveni que subscriuran l’Agència de l’Habitatge de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida relatiu a l’Oficina Local d’Habitatge i la borsa de mediació per al 
lloguer social al municipi de Lleida, per al segon semestre del 2011. 
 
2n. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 19 de juliol de 2011, pel qual es 
va aprovar: 
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“ (...) donar la conformitat a que les aportacions derivades del conveni de 
col·laboració entre l’Agència de l’Habitatge de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida 
relatiu a l’Oficina Local d’Habitatge (OLH) i la Borsa de Mediació per al Lloguer 
Social, situades al municipi de Lleida, es tramitin a favor de l’Empresa Municipal 
d’Urbanisme de Lleida, SL. Les esmentades aportacions s’ingressaran en el 
compte corrent del Banc de Santander núm. 0049-1886-71-2310701497.” 

 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
  
 
23.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 22 DE J UNY DE 2011 AMB 
ENDESA DISTRIBUCIÓN ELECTRICA, SLU, RELATIU A LA CE SSIÓ D’OCUPACIÓ 
TEMPORAL DE L’ÚS D’UNA PORCIÓ DE TERRENY MUNICIPAL,  SITUADA AL 
MERCAT MUNICIPAL DE CAPPONT, PER A UN CENTRE DE TRA NSFORMACIÓ 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda:  
 
1r. L’aprovació de la ratificació del conveni subscrit en data 22 de juny de 2011, amb 
Endesa Distribución Eléctrica, SLU., per la cessió de l’ús d’un local municipal situat en el 
Mercat Municipal del Barri de Cappont de Lleida, per a un centre de transformació 
d’energia elèctrica i la constitució d’una servitud de pas a favor de l’esmentada mercantil. 
 
2n. Notificar l’acord a l’interessat. 
 
3r. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i  al web de la Paeria. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC  D’UN VEHICLE 
MUNICIPAL, MARCA RENAULT TRÀFIC, MATRICULA L-1129-U  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. Desafectar l’ús i servei públic un vehicle municipal, declarat no utilitzable, marca 
RENAULT TRAFIC, matrícula L-1129-U. 
 
2n. Alienar l’esmentat vehicle com a ferralla. 
  
3r. Delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local per a l’execució d’aquest 
acord i per a la resolució de totes les incidències que se’n derivin. 
 
 
25.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍD IQUES I ECONOMICO-
ADMINISTRATIVES QUE HA DE REGIR L’ALIENACIÓ, MITJAN ÇANT UN 
PROCEDIMENT OBERT, D’UNA FINCA MUNICIPAL SITUADA AL  PLA PARCIAL DE 
PARDINYES (SUR 13), PARCEL·LA 16, DESTINADA A LA CO NSTRUCCIÓ 
D’HABITATGES PROTEGITS 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda:  
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1r.  Aprovar inicialment el Plec de condicions Jurídiques i Econòmico-Administratives que 
han de regir l’alienació, mitjançant un procediment obert, amb diversos criteris de 
valoració i el sistema de tramitació ordinària, d’una finca de titularitat municipal, situada a 
l’àmbit del Pla Parcial de Pardinyes, SUR 13, parcel·la núm. 16, adscrita al Patrimoni 
Públic de Sòl i Habitatge de l’Ajuntament de Lleida i que està destinada a la construcció 
d’habitatges amb protecció oficial i altres usos permesos en el sector.  
 
Aquesta finca té la descripció registral següent:  
 
“Urbana.-  Parcel·la de forma trapezoïdal, situada al terme de Lleida, carrer Josep 
Pallach, de superfície 415 m2. Confronta: Al Front, Oest, carrer de la seva situació; al 
Fons, Est, límit del polígon, amb finca del Sr. Farran; Dreta entrant,  Sud, parcel·la núm. 
21 de l’Ajuntament de Lleida; i, Esquerra, Nord, carretera de Balaguer” 
 
Característiques de la parcel·la: la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida, en sessió 
de 26 de febrer de 2009, va adoptar l’acord d’aprovar definitivament la modificació del Pla 
parcial del SUR 13, en relació amb la parcel·la 16, del municipi de Lleida, que queda de 
la següent manera: 
 
Sòl privat: 415 m2 
Sostre no residencial: 334,54 m2st 
Sostre residencial 589,00 m2st 
Sostre Total: 923,54 m2st 
Nombre d’habitatges: total 10 habitatges HPO 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 4 de Lleida, Volum 2492, Llibre 63, Foli 66, finca 
núm. 3.845. 
 
Referència cadastral: 3114701CG0131C0001OX 
 
Càrregues: Lliure de càrregues, gravàmens i ocupants. 
 
Càrregues urbanístiques: segons el Registre de la Propietat la finca figura afectada en 
concepte de compte de liquidació provisional de la reparcel·lació del Pla Parcial SUR 13 
Pardinyes, per un import de 64.334,11 €, si bé totes les liquidacions que s’han practicat 
per la urbanització del sector, han estat íntegrament satisfetes, sense perjudici d’allò que 
resulti de la liquidació definitiva de la reparcel·lació del Pla Parcial de Pardinyes (SUR 
13).  
 
Tipus de licitació: 140.072,68€ € més un 18% d’IVA equivalent a 25.213,09€ 
 
2n. Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 20 dies, període 
durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
 
3r. Aprovar la convocatòria de la licitació per a l’alienació, mitjançant un procediment 
obert , amb diversos criteris de valoració i el sistema de tramitació ordinària, de la finca 
municipal esmentada en el punt primer d’aquest acord.  
 
4t. Considerar aprovat definitivament el Plec de condicions en el supòsit que no hi hagi 
al·legacions ni reclamacions. 
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5è. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o, si s’escau, a la Junta de Govern Local, per a la 
resolució de les al·legacions i reclamacions que es pugin presentar, així com a per a 
desenvolupar la resta d’actuacions del procés licitatori, així com per a l’adjudicació de la 
finca, d’acord amb les atribucions que li confereix l’art. 21.1.p) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde, 
amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució d’aquest acord i per a l’atorgament 
de l’escriptura pública d’adjudicació de la finca.” 
 
 
26.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A L’EMPRESA MU NICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA, SL D’UNS HABITATGES MUNICIPA LS, SITUATS AL 
CARRER EDUARDO VELASCO NÚM. 1 i 3 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major,  per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Cessió gratuïta a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL,  en la seva qualitat 
d’entitat urbanística especial, de 8 habitatges, 8 trasters i els corresponents elements 
comuns, de titularitat municipal, situats al carrer d’Eduardo Velasco núms. 1 i 3. 
L’immoble està compost de planta baixa, dues plantes altes i una planta sota-coberta. Els 
habitatges estan distribuïts en dos escales que corresponen als núms. 1 i 3 de l’esmentat 
carrer. 
 
No són objecte de cessió dos locals ubicats a la planta baixa de l’immoble amb unes 
superfícies construïdes de 62,74 m2 i 205,20 m2. 
 
Descripció registral i inscripció registral: pendent d’instrumentar.  La finca objecte de 
cessió es segregarà de la registral núm. 9.358, inscrita al Registre de la Propietat núm. 3 
de Lleida, Volum 1.891, Llibre 144, Foli 89. 
 
Referència cadastral: correspon a una porció de la parcel·la 3098825CG0029H0001MP 
Valor: 746.612,70 € 
 
2n. L’entitat cessionària haurà de complir les previsions de l’art. 166 del Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme.  
 
3r. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local de totes les incidències 
que es derivin d’aquest acord. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde  per a l’atorgament 
de l’escriptura pública.” 
  
 
27.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A L’EMPRESA MU NICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA, SL DE LA PARCEL·LA MUNICIPAL  NÚM. 405 DEL SUR2 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. Aprovació de la cessió gratuïta a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL,  en 
la seva qualitat d’entitat urbanística especial, de la parcel·la municipal núm. 405, situada 
a l’avinguda Ciutat Jardí, núm. 77 del Pla Parcial del sector SUR 2 (Ciutat Jardí), quina 
descripció registral és la següent: 
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“URBANA.- Parcela número 405. Parcela señalada con el número 405 en el plano de 
adjudicación de parcelas resultantes del Proyecto de compensación del Plan Parcial 
CIUTAT JARDI SUR 2, del término de Lleida, de figura rectangular, de 1.811,84 m2 de 
superficie. Linda: al Norte, al Sur y al Este, con vial del polígono; y al Oeste, con parcela 
núm. 406 que se adjudica en este proyecto a la mercantil Finques Gestió Immobiliaria, 
SA. Calificación Urbanística: Tiene una superficie edificable de 3.027 m2 y un número 
máximo de 22 viviendas. A esta finca le corresponde un porcentaje de 1,5850% del total 
de los derechos que se adjudican en este Proyecto. Esta finca está afecta al pago de 
199.527,52 euros en concepto de liquidación provisional y a 31.924,40 euros en concepto 
de IVA provisional. Existe sobre esta finca una servidumbre perpetua de paso 
subterráneo de energía eléctrica a favor de la compañía subministradora.” 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2669, Llibre 1816, Foli 106, 
Finca núm. 98.616. 
 
Referència cadastral: 9613602BG919D0001QS 
 
Valor de taxació del solar: 1.383.963,59 €. 
 
2n. L’entitat cessionària haurà de complir les previsions de l’article 166 del Decret 
Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme. 
 
3r. L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant el termini d’informació pública. 
 
4t. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde  per 
a l’atorgament de l’escriptura pública i de quants documents fossin necessaris per a 
l’execució del present acord.” 
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A L’EMPRESA MU NICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA, SL DE LA PARCEL·LA MUNICIPAL  NÚM. 408 DEL SUR2 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major,  per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Cessió gratuïta a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL,  en la seva qualitat 
d’entitat urbanística especial, d’una finca municipal, adscrita al Patrimoni públic de sòl i 
habitatge, situada a l’Av. Ciutat Jardí, 93, parcel·la núm. 408 del P.P. SUR-2, adscrita al 
Patrimoni Públic de Sòl i Habitatge. 
 
Descripció registral: “URBANA.- PARCELA NÚMERO CUATROCIENTOS OCHO. 
Parcela señalada con el número cuatrocientos ocho en el plano de adjudicación de 
parcelas resultantes del Proyecto de compensación del Plan parcial CIUTAT JARDÍ SUR 
2, del término de Lleida, de figura rectangular, de tres mil trescientos cincuenta y un 
metros, cincuenta un decímetros cuadrados de superficie. LINDA: por el Norte y por el 
Sur, con vial del polígono; por el Este, con parcela número cuatrocientos siete que se 
adjudica en este Proyecto a la mercantil SOLUCIONES URBANAS, SA; y por el Oeste 
con zona verde.” 
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Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1, Volum 2.669, Llibre 1.816, Foli 115, Finca 
núm. 98.619. 
 
Referència cadastral: 9514102BG9191D0001JS 
Valor: 2.704.661,95 € 
 
2n. L’entitat cessionària haurà de complir les previsions de l’art. 166 del Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme i de l’art. 17.7 
en relació a l’art. 51.2.a de la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret de l’habitatge.  
 
3r. Sotmetre l’expedient a informació pública durant un termini de 30 dies. 
 
4t. L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant l’esmentat termini d’informació pública. 
 
5è. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde  per 
a l’atorgament de l’escriptura pública i de quants documents fossin necessaris per a 
l’execució del present acord.” 
 
 
29.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A L’EMPRESA MU NICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA, SL DE LA PARCEL·LA MUNICIPAL  NÚM. H11 DEL SUR5 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. Aprovació de la cessió gratuïta a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL,  en 
la seva qualitat d’entitat urbanística especial, de la finca municipal H11 situada al Pla 
Parcial del Sector SUR 5 (Copa d’Or), quina descripció registral és la següent: 
 
“URBANA: PARCELA H-11.- Solar situado en Lleida en la calle número cuatro del Plan 
Parcial del sector SUR 5 (Copa d’Or) de superficie 3229,84 m2. Linda: Al frente, Norte, 
calle de situación en línea de 89,28 m2; al fondo, Sur, parcela H-23 de Joaquín Prat 
Masanés; derecha entrando, Oeste, calle número siete en línea de 40,42 m2; e izquierda, 
Este, parcela H-12 de Jorge Capdevila y Promajor. Edificabilidad máxima: 5347,98 m2. 
Número máximo de viviendas: 42.” 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2476, Llibre 394, Foli 208, 
Finca núm. 22.742. 
 
Referència cadastral: 2487701CG0028H0001WH 
 
Valor de taxació del solar: 2.160.851,32 €. 
 
2n. L’entitat cessionària haurà de complir les previsions de l’article 166 del Decret 
Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme. 
 
3r. L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant el termini d’informació pública. 
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4t. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde  per 
a l’atorgament de l’escriptura pública i de quants documents fossin necessaris per a 
l’execució del present acord.” 
 
 
30.- APROVACIÓ DE L’INICI DEL PROCEDIMENT NEGOCIAT PER A 
L’ADJUDICACIÓ DE LA CONCESSIÓ DEMANIAL D’UNA PARCEL ·LA MUNICIPAL, 
SITUADA AL POL.  IND. EL SEGRE, C/ JOSEP BARÓ TRAVÉ  111, PER DESTINAR-
LA A LA CONSTRUCCIÓ I/O INSTAL·LACIÓ D’UN CENTRE DE  CULTE 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 
en contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda: 
 
1r. Iniciar el procediment negociat per a l’adjudicació de la concessió demanial d’una 
parcel·la municipal, situada al Polígon Industrial El Segre, carrer Josep Baró Travé 111, 
per tal de destinar-la a la construcció  i/o instal·lació d’un centre de culte. Aprovar el  
“Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regulen les bases de 
negociació de la concessió administrativa demanial relativa a un terreny municipal, situat 
al Polígon Industrial El Segre, c/ Josep Baró i Travé, 111, per tal de destinar-lo a la 
construcció i/o instal·lació d’un centre de culte”. 
 
2n. De conformitat amb el previst en la clàusula 7 del Plec de condicions les ofertes per a 
prendre part en la licitació es presentaran en el termini i lloc que s’estableixi en l’anunci 
que es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
3r. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia (indistintament) 
tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, incloent l’adjudicació, 
formalització del contracte, resolució d’incidències i altres.” 
 
 
31.- APROVACIÓ DELS DOCUMENTS D’INICI I FORMULACIÓ I DEL PROGRAMA DE 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA DEL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍST ICA MUNICIPAL 
DE LLEIDA 2015 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 26 de 
setembre de 2011, per unanimitat dels 27 regidors presents que composen la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR els documents d’Inici i Formulació i el Programa de participació ciutadana 
del Pla d’ordenació urbanística municipal de Lleida 2015, promogut per l’Ajuntament. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la 
Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
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32.- APROVACIÓ DE L’ESTUDI ECONÒMIC PER AL MANTENIM ENT, 
CONSERVACIÓ I EXPLOTACIÓ DE L’ESTACIÓ DEPURADORA D’ AIGÜES 
RESIDUALS (EDAR) DE LLEIDA PER A L’ANY 2011 I APROV ACIÓ DE LA 
SOL·LICITUD A L’AGÈNCIA CATALANA DE L’AIGUA DE L’AT RIBUCIÓ DE FONS 
PER AL MANTENIMENT, CONSERVACIÓ I EXPLOTACIÓ DE L’E DAR DE LLEIDA 
PER A L’ANY 2011 
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres de data 23 de setembre de 2011, 
per unanimitat dels 27 regidors presents que composen la majoria absoluta dels 
membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVACIÓ de l’estudi Econòmic per al Manteniment, Conservació i Explotació de 
l’Estació Depuradora d’Aigües residuals (EDAR )  Lleida, 2011. 
 
2n. APROVACIÓ de la sol·licitud a l’Agència Catalana de l’Aigua de l’atribució de fons en 
concepte de despeses de  Manteniment, Conservació i Explotació de l’EDAR de Lleida 
per l’any 2011 per un import de DOS MILIONS DOS-CENTS SETANTA MIL CENT 
NORANTA EUROS ( 2.270.190,00 €) més IVA, segons s’exposa i justifica en els estudis 
adjunts,  amb efectes de l’1 de gener de 2011. 
 
3r. Notificar l’acord als interessats. 
 
 
33.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ SUBSCRI T ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ASSOCIACIÓ INSTITUT CATA LÀ D’ORNITOLOGIA 
PER A L’ESTABLIMENT D’UNA ESTACIÓ D’ANELLAMENT AL P ARC DE LA 
MITJANA 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. RATIFICAR el conveni de col·laboració entre l’Associació Institut Català d’Ornitologia i 
l’Ajuntament de Lleida per a l’establiment d’una estació d’anellament al Parc de la Mitjana 
 
2n. Fer la reserva de la quantitat de 1.810,00 € (IVA inclòs), a càrrec de la partida 
1700.226.99, per atendre el conveni. 
 
 
34.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU I EL PSC SO BRE LA RESOLUCIÓ 
ADOPTADA PEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATAL UNYA, EN 
RELACIÓ AMB EL MODEL D’IMMERSIÓ LINGÜÍSTICA A LES E SCOLES DE 
CATALUNYA 
 
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i PSC,  amb 21 
vots a favor dels grups municipals de PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del 
PP, s’acorda: 
 
1r. Denunciar el risc real de fractura en la cohesió social que es pot donar al país si es fa 
efectiva una resolució que respon a pressions de caire polític i no a demandes 
científiques, socials o pedagògiques. 
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2n. Refermar el nostre compromís amb el model català d’immersió lingüística, que no 
només no pot aturar-se, sinó que cal que segueixi avançant, tenint en compte els reptes 
plantejats per la societat del segle XXI, amb un alumnat que compta amb més de 100 
llengües d’origen, defensant alhora l’adopció de les mesures necessàries amb objectius 
pedagògics i docents per un bon sistema d’ensenyament en català. 
 
3r. Enviar aquesta moció al TSJC, a Convivència Cívica Catalana, a l’entitat 
somescola.cat, a les Corts Generals espanyoles,  als grups parlamentaris, al Govern de 
la Generalitat i al Consell Escolar Municipal, així com donar suport a totes les iniciatives 
que determinin les institucions catalanes i la ciutadania en aquest sentit. 
 
 
35.- MOCIÓ  DEL GRUP  MUNICIPAL DEL PSC PER  MANIFE STAR EL MALESTAR 
DE L’AJUNTAMENT DAVANT LES RETALLADES DEL DEPARTAME NT 
D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA QUE AF ECTEN 
CENTRES EDUCATIUS MUNICIPALS  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Reiterar la política de dotació d’escoles bressol municipals de l’Ajuntament de Lleida i 
la seva aposta per la qualitat dels serveis públics i la cohesió social i sol·licitar al Govern 
de la Generalitat un finançament adequat per a les mateixes, tot exigint el compliment 
dels convenis signats amb les entitats municipalistes pel manteniment i el bon 
desenvolupament dels serveis i els equipaments educatius municipals.  
 
2n. Manifestar el nostre malestar per les retallades anunciades pel Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya  que afecten als centres educatiu 
municipals. 
 
3r. Posem de manifest el nostre malestar en relació a la rebaixa del pagament del 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya dels convenis signats amb 
els municipis en el marc de la comissió mixta Departament d’Educació– Entitats 
Municipalistes (Federació Catalana de Municipis i Associació Catalana de Municipis) i les 
addendes específiques signades amb el nostre ajuntament fins al curs 2010-2011.  
 
4t. Demanar que es fixin els nous convenis marc entre el Departament d’Ensenyament i 
les entitats municipalistes per al sosteniment dels centres educatius municipals (escoles 
bressol, escoles municipals de música, conservatori, escoles d’arts i oficina municipal 
d’escolarització).  
 
5è. Notificar l’acord del Ple Municipal, al Departament d’Ensenyament, als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis, a l’Associació Catalana d’Escoles de Música, a totes 
les associacions de pares i mares de les escoles d’educació infantil.  
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36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP INSTANT AL GOV ERN DE L’ESTAT 
L’ADOPCIÓ DE MESURES ECONÒMIQUES I FINANCERES RELAT IVES A LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I L’ADHESIÓ A L’ACORD PER A L’ESTABILITAT 
ECONÒMICA DELS AJUNTAMENTS CATALANS 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de l’Estat a que no exigeixi ara i aplaci durant 
un període de 10 anys la devolució de les liquidacions negatives dels anys 2008 i 2009. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de l’Estat a l’adopció de mesures 
extraordinàries i transitòries que ajudin a pal·liar les greus dificultats econòmiques i 
financeres en que es troben les administracions locals, amb l’objectiu de garantir que es 
pugui fer front a les obligacions adquirides i que els permeti continuar prestant serveis 
bàsics.  
 
3r. L’Ajuntament de Lleida s’adhereix a l’acord per a l’estabilitat econòmica dels 
Ajuntaments catalans aprovat per la Federació de Municipis de Catalunya en el qual, 
entre altres actuacions, es proposa fixar un calendari pel pagament del deute de la 
Generalitat amb els ajuntaments i la demanda de convocatòria de la Comissió Bilateral 
Generalitat – Ens Local. 
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords al Ministeri de Política Territorial i Administració 
Pública del Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, als Grups Polítics del Congrés 
dels Diputats i del Senat, als Grups Polítics del Parlament de Catalunya, a la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis.  
 
 
37.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU SOBRE LA REFOR MA 
CONSTITUCIONAL ( ART. 135 DE LA CE) 
 
Amb 21 vots en contra dels grups municipals de PSC i PP i 6 vots a favor del Grup 
Municipal de CiU, s’acorda rebutjar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU.  
 
1r. Manifestar de forma solemne el rebuig del nou redactat de l’article 135 de la 
Constitució, aprovat per les Corts Generals, perquè qüestiona de fons el pacte 
constitucional. 
 
2n. Mostrar la rotunda disconformitat amb una reforma feta per mitjà d’un procediment 
d’extrema urgència sense motius degudament justificats i sense el diàleg ni el debat que 
una reforma d’aquestes característiques requereix. 
 
3r. Expressar el rebuig a aquesta modificació unilateral per part de l’Estat de les 
competències de la Generalitat, que sembla respondre a una voluntat recentralitzadora 
evident ja que escapça les competències i vulnera l’autonomia financera de Catalunya 
tant pel que fa a l’establiment del límit de dèficit com pel que fa a la capacitat 
d’endeutament. 
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4t. Donar un ferm suport a la capacitat de Catalunya per a establir els objectius propis en 
matèria d’estabilitat pressupostària. 
 
5è. Donar trasllat de l’acord al Parlament de Catalunya i als diferents grups parlamentaris 
del Congrés dels Diputats i al Senat. 
 
 
38.-MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER LA QUAL S’ INSTA AL GOVERN 
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA PRESENTI LES MESURES  NECESSÀRIES 
PER A ERIGIR L’AEROPORT DE LLEIDA-ALGUAIRE COM A PR INCIPAL 
PLATAFORMA D’ENTRADA DE TURISTES INTERNACIONALS PER  A LES TERRES 
DE LLEIDA, ELS PIRINEUS I LA VAL D’ARAN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de PSC i PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU s’acorda:  
 
1r. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que adopti les mesures per a convertir 
l’Aeroport de Lleida-Alguaire com a una de les principals plataformes d’entrada de 
turistes internacionals per a les Terres de Lleida, els Pirineus i la Val d’Aran.  
 
2n. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que avanci en les negociacions amb 
els operadors turístics especialitzats en turisme de muntanya i neu, cultural i 
enogastronòmic dels mercats potencialment interessats en el productes turístics 
lleidatans, en especial, els que operen en els mercats britànic, alemany i rus. 
 
3r. I conseqüentment, que l’Agència Catalana de Turisme consideri com a prioritat en els 
plans de promoció internacional -tal i com venen reivindicant els representants dels 
diferents sectors empresarials-  les Terres de Lleida, els Pirineus i la Val d’Aran. 
 
4t. Instar al Govern de la Generalitat a desenvolupar la línia de treball logístic i de vols de 
càrrega a l’aeroport de Lleida-Alguaire, emprenent les accions comercials necessàries 
amb el sector agroalimentari i preparant l’aeroport a nivell operatiu i a nivell legal per 
aquesta finalitat. 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER CONSTITUIR  UNA COMISSIÓ 
ESPECIAL D’ESTUDI EN RELACIÓ AMB LA VALORACIÓ CADAS TRAL DELS 
IMMOBLES DE LA CIUTAT 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 15 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC i 12 vots a favor dels grups municipals de PP i CiU s’acorda rebutjar la 
moció següent:  
 
1r.  L’Ajuntament de Lleida acorda constituir una comissió especial d’estudi per avaluar la 
reducció produïda als immobles de la ciutat de Lleida a partir de la revisió dels valors 
cadastrals realitzada a 2005.   
 
 
 
 



 
 

 29

2n. L’Ajuntament de Lleida instarà un nou procediment de valoració col·lectiva de béns 
immobles a la ciutat de Lleida en el cas que el resultat de l’estudi de la comissió posi de 
manifest diferències substancials entre els valors de mercat i els que van servir de base 
per determinar els valors cadastrals vigents.  
 
3r. Donar trasllat d’aquests acords al Ministeri d’Economia i Hisenda i a la Direcció 
General del Cadastre. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 16. Aprovació d’Ordenances fiscals que han de regir a partir de l’any 
2012  
 
La Sra. Mínguez  destaca la importància de l’expedient, que regularà una  part molt 
important dels ingressos municipals. L’increment dels impostos i taxes serà el que 
correspon a aplicar la mitjana de l’IPC de la província de Lleida i l’IPC de Catalunya, que 
suposa el 3,35%. Destaca que l’actual situació econòmica de les administracions 
públiques ve marcada per la disminució dels ingressos i la repercussió que això té sobre 
les despeses conseqüents. També vol que consti que del total de la càrrega tributaria de 
les famílies, els impostos locals només suposen el 6%. Explica que es fa un esforç 
important quant a la regulació de l’IBI, afectat per la revisió cadastral; per això s’aplicarà 
un tipus impositiu que faci que la major part dels ciutadans no tinguin increments 
superiors a l’IPC esmentat (tipus del 0,655). Es mantenen un bon nombre de 
bonificacions de l’IBI, que explica amb detall. La resta d’impostos s’actualitzaran amb 
l’IPC; cal considerar que algunes figures tributàries (com l’impost de circulació  o la taxa 
d’escombraries) havien estat congelades els anys anteriors i havien estat objecte d’un 
bon nombre de bonificacions. Les taxes educatives estan, lamentablement, afectades per 
la disminució dels ingressos que ens venen transferits d’altres administracions (comenta i 
explica amb detall les rebaixes fetes per la Generalitat en matèria d’educació). També vol 
destacar l’esforç que haurà de fer l’IME per tal d’adaptar els seu pressupost a la 
disminució d’ingressos. També s’actualitza per sobre de l’IPC la taxa per retirada de 
vehicles amb la grua; en aquest cas la taxa ha de ser suficient per pagar totalment el cost 
del servei. Una família – tipus pagarà l’any proper un 3,03% de més en relació amb el 
que ha pagat enguany (uns 20 euros/any). Destaca que per sisè any consecutiu es 
rebaixa el tipus de l’IBI, per contrarestar l’increment de valor cadastral. L’expedient 
d’ordenances fiscals ve acompanyat d’una proposta d’estalvi municipal important, amb un 
previsió de reducció de despeses d’1,7 milions d’euros. Això farà possible redactar uns 
pressupostos que permetin mantenir els serveis públics de qualitat. Explica que s’han 
rebutjat totes les esmenes dels grups perquè s’allunyen del criteri general de la proposta 
del Govern o perquè suposen només incrementar les bonificacions que ja estan previstes 
en la proposta. Hi ha més de 100 línies de bonificacions per molt diversos conceptes. Les 
esmenes no han estat valorades econòmicament, la qual cosa fa que sigui molt difícil 
avaluar el seu impacte real o les millores efectives. Vol fer constar que s’ha fet un canvi 
en el redactat de l’ordenança 3.1.6 en el que fa referència a la taxa per circulació de 
transports especials, per tal de deixar un text molt més clar en l’articulat d’aquets punt.  
 
La Sra. Manso  diu que aquestes ordenances són una mala notícia per a la ciutadania 
lleidatana; no s’ha tingut en consideració la crisi econòmica que patim fa més de tres 
anys i que els governs socialistes no han sabut resoldre. En aquest context, Lleida no és 
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una excepció. La proposta del Govern suposa un increment dels impostos, quan la taxa 
d’atur ha pujat fins a superar el 14%. Creu que no és ni just ni responsable augmentar la 
majoria  dels impostos amb l’aplicació de l’IPC del 3,35%, un augment que no correspon 
en cap cas a la pujada dels salaris (i quan molts ciutadans estan aturats). L’alcalde ha dit 
que no es deixarà de prestar  cap servei; malgrat això, ho farà a costa d’incrementar els 
impostos i les taxes, fent-los inassolibles per als ciutadans amb ingressos més baixos. 
Són conscients de la importància de la reducció dels ingressos que provindran de la 
Generalitat o de l’Estat. Calia, fer mesures de contenció que no perjudiquin els ciutadans 
amb menys ingressos; cal analitzar els servies per tal de fer-los més eficients. Cal 
optimitzar els recursos municipals. Part de l’esforç que es demana a la ciutadania servirà 
per a pagar els interessos d’un deute generat per un Govern que creu que no ha tingut 
visió de futur. El PP defensa un sistema fiscal solidari, productiu i modern; que fomenti la 
ocupació i les inversions. Lleida ha estat una ciutat tradicionalment cara en matèria 
impositiva; el Govern no ha rectificat aquesta política. Demana, amb caràcter general, la 
congelació dels impostos (en especial l’IBI i l’impost de circulació). Cal adequar al cost 
del servei  les taxes que afecten la ciutadania i el comerç, sense que puguin tenir un 
afany purament recaptatori. Per això han presentat un conjunt d’esmenes que pretenen 
beneficiar a les persones amb menys recursos i reactivar el teixit empresarial i l’ocupació. 
Quant a  l’IBI (que és es tribut que afecta la major part de la ciutadania), critica que es 
torni a pujar, tot i ser el més car de les capitals de l’Estat. Comenta les esmenes que 
presenten sobre l’IBI: congelació de tipus, bonificacions per noves construccions i 
rehabilitacions, habitatges protegits, famílies nombroses i famílies amb pocs recursos, 
bonificacions per estalvi energètic o bonificacions per a l’Horta. Quant a l’IAE proposen 
mantenir els coeficients de situació i fer bonificacions a l’inici de les activitats o per fer 
polítiques mediambientals. Proposen congelar l’impost de circulació i augmentar la 
bonificació per a vehicles antics o per als vehicles menys contaminants (d’acord amb la 
normativa europea en aquesta matèria). Quant a l’ICIO demanen mantenir el tipus de 
gravamen i fer bonificacions a la construcció d’habitatges al Centre Històric o per 
habitatge protegit. Proposen bonificacions en la plusvàlua mortis causa, en el cas de 
parelles de fet. Demanen la congelació de les taxes lligades a l’apertura d’establiments. 
Quant a les taxes de serveis educatius proposen que es congeli la taxa de les escoles 
bressols i que es compensi la reducció de les aportacions de la Generalitat augmentat la 
ràtio d’alumnes per cada classe fins al límit legal (ho explica); d’aquesta manera 
s’ampliaria també l’oferta de places. Demana la supressió de la taxa prevista en el punt 6 
de l’ordenança 3.1. 
 
El Sr. Postius  vol agrair l’equip de govern municipal que, per primer cop, el debat sobre 
aquest tema de tanta importància es faci ara i no al mes de juliol, tal com havia demanat 
reiteradament el seu grup. Creu que la proposta d’ordenances consolidarà que Lleida 
sigui una de les capitals de província amb la fiscalitat més elevada. El Govern diu que les 
ordenances fiscals són l’instrument per a poder fer possible les polítiques municipals. És 
cert, no són un fi en si mateixes; però, en tant que són un instrument sufragat de forma 
molt costosa per tota la ciutadania, cal ser més curosos que mai, tenint en consideració el 
moment econòmic actual. Cal tenir en consideració que els ciutadans porten uns anys 
patint un augment indiscriminat de la fiscalitat ( no només a l’àmbit local, sinó també a 
l’estatal, amb l’IVA i l’IRPF). No cal oblidar que Lleida té prop de 12.000 persones que es 
troben aturades, amb unes perspectives no gaire positives. Considera que el Govern ha 
optat pel camí més fàcil: augmentar tots els impostos municipals, no per a millorar els 
serveis municipals, sinó per a pagar la política faraònica dels darrers anys. El Grup de 
CiU no pot demanar als ciutadans que facin un sacrifici addicional més, qual l’equip de 
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govern no és capaç de contenir la despesa corrent de l’Ajuntament. La ciutat ha tingut 
canvis transcendentals; però, ha vist créixer l’endeutament municipal fins als 200 milions 
d’euros, uns límits desconeguts a la ciutat, que ha comportat pagar 3,6 milions 
d’interessos l’any 2010. No es poden augmentar els impostos per haver de pagar més de 
600.000 euros per al Centre de Negocis i Convencions; no es poden privatitzar els 
beneficis i socialitzar les pèrdues. El Govern no pot controlar la despesa corrent i ha 
tingut una desviació l’any passat de 3,3 milions d’euros. En publicitat i propaganda s’han 
gastat més de 500.000 euros. La Sra. Mínguez ha dit en la Comissió que un increment de 
20 euros en l’IBI era assumible per qualsevol ciutadà; cal pensar que un pis de 70 m2, al 
centre de la ciutat, paga d’IBI 500 euros, el que suposa un mes de pensió o un mes 
d’hipoteca. La ciutat de Lleida és la capital de província amb l’IBI més car. Augmentar els 
impostos municipals no crea llocs de treball i tenir un IBI tan elevat no crea empreses, 
ans al contrari, les allunya. El Grup de CiU denuncia la nul.la capacitat del Govern en la 
reducció de la despesa corrent; ara presenten el quart pla d’estalvi, el que demostra el 
fracàs evident dels plans anteriors. Fa anys que van demanar la reducció dràstica de les 
despeses supèrflues, l’eliminació del sistema gerencial i la supressió dels organismes 
autònoms. Ara, tres anys després, aquestes mesures s’apliquen tot i que arriben massa 
tard. Si s’hagessin suprimit els organismes autònoms quan el Grup de CiU ho va 
proposar, ja hauríem estalviat 4 milions d’euros, que sumats a l’1.56 milions que va 
costar el sistema gerencial, ens permetria congelar els impostos. Creu que els 
organismes autònoms es van crear per raons de supervivència política del primer tripartit 
municipal; la “broma” ens ha costat 7 milions d’euros. Per responsabilitat i coherència 
amb els arguments que ha explicat, anuncia que el seu grup votarà en contra de la 
proposta del Govern. 
 
La Sra. Mínguez  diu que hi ha moltes més noticies dolentes al mon que les ordenances 
fiscals de l’Ajuntament de Lleida (responen a la Sra. Manso). La baixada o la  congelació 
de les ordenances no suposaria en cap cas poder treure a la gent de l’atur. Diu que no és 
certa l’afirmació que la gent marxa de Lleida perquè tingui una pressió fiscal important; 
esmenta el cas de Sevilla, amb 700.000 habitants, tot i ser la ciutat en què les famílies 
han de pagar més impostos. Comenta altres exemples en què es dissocia la pressió 
fiscal amb el nombre d’habitants. No es per culpa dels impostos locals (el 6% del total) 
que la situació empitjora. Estem fent el que diu el President Mas: augmentar els impostos 
i les taxes locals, advocant pel copagament dels serveis. Cal que els governs es 
comprometin amb el finançament municipal. L’Ajuntament no ha fet (ni ha de finançar ) 
cap obra faraònica. Comenta les esmenes al pressupost que van presentar els passats 
anys els grups de CiU i del PP entre les que s’incloïen la remodelació dels Campos Elisis, 
el pavelló de Pardinyes, el palau de Congressos, actuacions al turó de Gardeny o la 
Caserna de la Guàrdia Urbana.  Pregunta si aquestes són les obres faraòniques a les 
quals s’ha referit l’oposició o si també consideren que ho són les que s’han fet al Parc de 
Gardeny (on treballen 1.300 persones). La construcció de la Llotja no ha necessitat ni un 
euro dels impostos per a ser finançada. Creu que el Grup de CiU no pot donar lliçons 
sobre desviacions de pressupostos i esmenta diversos casos d’ajuntaments amb 
alcaldies de CiU que han encapçalat els majors exemples en obres d’un gran cost, no 
proporcionat als ingressos de les corporacions. El pressupost és un instrument viu i  està 
subjecte a modificacions i desviacions en qualsevol administració. No es pot barrejar la 
creació d’empreses amb l’IAE; una bonificació d’aquest impost no és cap estímul, ja que 
les empreses estan exemptes els 2 primers anys i bonificades els 5 anys posteriors. 
Esmenta els casos d’exempcions (per emprenedors o per import de facturació). El Grup 
de CiU ha estat el primer defensor de la Llei de morositat i la Generalitat no paga en 
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temps (i en alguns casos no pagarà). Cal ser rigorosos, per bonificar l’IAE no vindran més 
empreses. Cal potenciar el Parc o els polígons industrials. Sobre les taxes educatives 
explica que els pares cobreixen un 15% del cost del servei, per aquets motiu no és una 
solució definitiva augmentar el nombre d’alumnes per classe. El 30% del cost el finança 
la Generalitat i la resta l’Ajuntament. Pot ser positiu plantejar aquesta solució (l’ampliació 
de places als centres existents) quan es planifica la creació de noves escoles bressol. 
S’ha fet un nou pla d’estalvi i es faran tots aquells que siguin necessaris. El nou pla no 
suposa que els altres hagin fracassat. Cal fer-lo perquè els ingresso baixen (explica que 
fa dos anys s’havien cobrat en aquesta data 6 milions d’euros de la Generalitat; enguany 
s’ha cobrat només 1 milió). Tots els ajuntaments tenim un greu problema d’ingressos. Cal 
actuar des de tots els punts de vista: actualitzant moderadament les ordenances fiscals i 
aplicant plans d’estalvi de la despesa.  
 
La Sra. Manso  explica que, malauradament i per culpa del Govern, la ciutadania ha 
hagut de suportar pitjors notícies que la de l’aprovació de les ordenances fiscals. No creu 
que cap ciutadà s’alegri d’un increment dels tributs locals en funció de l’IPC quan els 
seus salaris s’han vist disminuïts. Els impostos municipals no evitaran l’atur, però,  si no 
s’incrementen alleujarà la situació de moltes persones; tot compte. Creu que l’increment 
per família suposa un import més elevat que els 20 euros als quals ha al·ludit la Sra. 
Mínguez. Demana que en els rebuts fraccionats de l’IBI es faci constar quants rebuts 
s’emetran durant l’any, per tal de saber quin és l’import que cal pagar en tot l’any. Diu que 
les obres faraòniques de les quals ha parlat no són les petites obres que ha demanat el 
Grup del PP en els pressupostos d’altres anys; critica els sobrecostos o les desviacions 
pressupostàries. Els pressupostos cal respectar-los; pot haver petites desviacions que no 
siguin sistemàtiques. Critica que la càrrega financera mensual sigui d’1 milió d’euros. 
Està d’acord en què cal millorar el finançament local i critica que el PSOE no hagi fet res 
en els darrers 8 anys. La modificació de l’IAE ajudarà a les empreses, encara que no 
sigui el motiu pel qual vinguin. Les PIMES marxen a altres demarcacions perquè 
instal·lar-se es car i les autoritzacions triguen molt a ser atorgades. Creu que el fet 
d’augmentar el ràtio d’alumnes per classe podria assumir l’increment previst en la taxa 
amb la proposta de modificació. Els costos serien els mateixos i augmentaria el nombre 
dels alumnes; a més, les subvencions per alumnes augmentarien. Pregunta en quins 
estudis s’ha fonamentat el Govern quan ha fixat les bonificacions per vehicles no 
contaminants, atès que no coincideixen les xifres amb les aprovades per la UE.  
 
El Sr. Postius  diu que lamenta que la Sra. Mínguez intenti justificar una mala gestió 
econòmica fent comparacions amb altres ajuntaments. Cal assumir les responsabilitats 
de cadascú. Els ajustaments pressupostaris de la Generalitat afecten els comptes 
municipals, la crisi econòmica ha afectat els ingressos i cal modificar el sistema de 
finançament local. Però, tot això no pot servi d’excusa per continuar tenint un descontrol 
en la despesa municipal. Explica diverses desviacions de crèdit dels pressupost 
municipal en partides com les de despeses de divulgació d’Alcaldia, atencions 
protocol·làries, comunicacions postals, festes populars, etc. El capítol 2 té més de 
750.000 euros de desviacions. Critica la manca de rigor de l’equip de govern. Pregunta 
quin va ser el cost de les entrades regalades d’espectacles a la Llotja. Els ciutadans sí 
que han de complir amb rigor les seves obligacions fiscals. S’han recaptat 6 milions més 
d’euros dels previstos en diversos conceptes d’ingrés. No es pot demanar sacrifici fiscal 
sense tenir una garantia de reducció de despesa. Explica les esmenes del seu grup que 
pretenen la congelació de la fiscalitat municipal i el suport a les famílies i als 
emprenedors. Proposen congelació d’impostos, en especial de l’IBI, amb bonificacions 
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més flexibles i progressives (famílies nombroses i horta). Proposen un règim més flexible 
en el fraccionament de tributs i en l’ajornament. Igualment aporten propostes de 
bonificacions als joves emprenedors. Els costos de les seves propostes estan avaluats 
en 2 milions d’euros (compensable amb la dissolució dels organismes autònoms i el 
control de la despesa).  
 
La Sra. Mínguez  explica que en els rebuts fraccionats ja s’explica quin és el nombre de 
rebuts que s’expediran. Diu que explicarà a la Sra. Manso quin ha estat el criteri tècnic 
que justifica el llindar de bonificació a vehicles amb baixa contaminació. Creu que la Sra. 
Manso ha rectificat en la segona intervenció part de les coses que ha dit en la primera 
(comenta les discrepàncies). L’augment de 20 euros/any està calculat sobre els impostos 
de l’IBI, circulació i escombraries; no es compten les taxes que es cobren per rebre un 
servei (que també són petites en relació amb el cost del servei). Explica que segons les 
dades del Ministeri d’Economia, la tendència d’increment dels impostos municipals a 
Lleida és plana. Diu que el PP ha demanat fer obres com la caserna de la Guàrdia 
Urbana o la plaça Ricar Vinyes, que no es poden qualificar de “petites obres”. No hem 
tingut casos de grans desviacions pressupostàries. El PSOE ha tingut els mateixos anys 
que va tenir el PP per arreglar el finançament local (cap dels dos governs ho han pogut 
fer). Esperem que en un futur proper es pugui trobar una solució. Diu al Sr. Postius que 
no culpa ningú de la gestió municipal, tot i que tampoc admet lliçons de ningú. Les 
desviacions pressupostàries no es poden avaluar de la manera en què ho ha fet, i menys 
encara és procedent fer-ho barrejant en un debat d’ordenances fiscals. Li diu que proposi 
públicament la retirada dels ajuts als mitjans de comunicació si creu que no són  
correctes. Els ingressos de l’Ajuntament no han de ser un punt de batalla política entre el 
Govern i l’Oposició; estem definint les finances de l’Ajuntament que fonamentaran el 
pressupost municipal. S’ha fet un treball molt rigorós per totes les regidories; totes les 
bonificacions estan estudiades i avaluades de forma molt rigorosa: No es pot fer 
populisme. 
 
La Sra. Manso  diu que en els rebuts de l’IBI hauria de constar l’import total, de forma 
explícita i clara. No ha desmentit el que ha dit en la primera intervenció; creu que la Sra. 
Mínguez ho havia interpretat incorrectament.  
 
El Sr. Postius  diu que totes les dades que ha fet servir en la seva intervenció provenen 
exclusivament del compte general que està a aprovació en aquesta sessió.  
 
El Sr. alcalde  mostra la seva total conformitat amb les argumentacions de la Sra. 
Mínguez. Diu al Sr. Postius que no els ha de fer mal la Llotja; cal que tots estiguem 
orgullosos. Critica que s’estigui impulsant una web denominada “la Lletja”. Explica la 
reunió del Consell d’Administració de la Fundació; s’han venut 44.000 entrades, de les 
que han estat gratuïtes 3.000, un 7%. Les entrades van ser regalades, amb caràcter 
institucional, a associacions, a alcaldes de la província, etc. Està molt orgullós de la 
Llotja. No es persegueix a cap contribuent; pregunta si CiU vol que es tanqui la 
recaptació executiva. Els pregunta si proposen que es cancel·lin els convenis d’ajut als 
mitjans de comunicació que treballen a Lleida, fent un gran servei públic. L’Administració 
ha de ser rigorosa en la recaptació de tributs, aplicant la normativa legal vigent. Valora 
positivament la proposta feta per la Sra. Manso en relació amb les escoles bressol. Creu 
que podria ser positiva si es disposes de professors de reforç. Seria possible si els nous 
alumnes entressin en el concert amb la Generalitat. Valora, com a exemple,  la bona 
entesa amb el Conseller Clèries quant als centre de gent gran. Explica que cap Govern 
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(ni a Madrid ni a Barcelona) han fet una Llei de finançament local. La correlació entre 
menys impostos municipals i més creació d’ocupació no existeix des de cap punt de 
vista. Els llocs de treball es creen amb sòl industrial; clàssic com el de Torreblanca o del 
coneixement com Gardeny; es creen amb bones comunicacions, amb bons centres 
educatius, amb bons equipaments culturals i esportius i amb una bona qualitat de vida a 
la ciutat.  
 
El Sr. Postius  diu que és completament fals que sigui impulsor del web denominat “la 
Lletja”. A ell no li fa mal la Llotja; a molts ciutadans sí que els fa mal que s’hagin transferit 
prop de 350.000 euros pel Centre de Negocis i Convencions SA o que s’hagi demanat un 
crèdit per pagar impostos no previstos. Pregunta quant han  costat als lleidatans les 
entrades regalades de la Llotja. Quant a la flexibilització del pagament de tributs, explica 
que es demana que es modifiqui el límit a partir del qual es pot demanar el 
fraccionament.  
 
El Sr. alcalde  explica que un equipament com la Llotja, que ha costat 50 milions d’euros, 
sobre els quals s’ha fet una demanda al Ministeri d’Hisenda per la devolució de 10 
milions de tributació; si s’accepta el recurs pot resultar, fins i tot, que no ens hagi costat 
res l’equipament. Creu que aquesta ha estat una gran actuació municipal.  
 
La Sra. Manso  explica que no ha dit mai que congelar els impostos pugui crear llocs de 
treball; ha dit que la congelació ajudarà als ciutadans que la situació econòmica no sigui 
tan greu. Agraeix la valoració positiva que s’ha fet a la seva proposta sobre escoles 
bressol i continua defensant la congelació de la taxa.  El Sr. alcalde concreta que en cap 
cas s’acceptaria la congelació de la taxa; aquests opció permetria no haver de fer noves 
construccions si no són necessàries. Qualifica el Govern de la Generalitat del mal 
pagador i crítica especialment que en aquest cas s’hagi fet una retallada amb caràcter 
retroactiu. L’augment de les taxes es farà pel curs proper; no es canviaran les normes de 
joc amb caràcter retroactiu.   
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta o en l’annex. 
 
 
Punt número 17. Expedient d’operacions d’endeutamen t  I.C.O.  
 
La Sra.  Manso  considera que el Govern torna a demanar un crèdit extraordinari per a 
pagar els proveïdors; l’any 2009 ja n’havien demanat un altre per sanejar els comptes. 
Creu que es demostra que el superàvit dels pressupostos passats no era tal cosa; res es 
deia de les factures pressupostades i que no estaven encara pagades. Hem de demanar 
un nou crèdit de 6 milions perquè s’ha gastat més del que s’ha ingressat. No poden votar 
negativament aquest punt, atès que cal pagar els proveïdors, per això s’abstindran de 
votar-lo. Exigeix a l’equip de govern més rigor en l‘equilibri entre ingressos i despeses. 
 
El Sr. Postius  anuncia que votaran a favor de la proposta. És una bona mesura, tot i que 
arriba massa tard per moltes petites i mitjanes empreses o autònoms. CiU havia demanat 
al Congrés l’aprovació de mesures com aquesta. Espera que es puguin pagar les 
factures pendents i serveixin per evitar situacions financeres difícils als proveïdors. 
Substituïm el finançament que ens estaven fent les PYMES per un crèdit de l’ICO que 
caldrà tornar en tres anys. No està clar quin serà el mecanisme per tal de pagar les 
factures pendents del organismes autònoms, ni com s’ajustaran els pagaments en l’EMU 
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o la Llotja. Espera austeritat i responsabilitat en la despesa perquè no ens tornem a 
trobar en una situació similar. 
 
La Sra. Mínguez  explica que l’expedient suposa una operació d’endeutament amb l’ICO i 
conté la relació de les factures i dels documents a pagar i es compleix el requisit de 
pagament segons l’ordre de prelació de les factures. No s’està gastant més del que 
s’està ingressant; no es pot confondre el pressupost amb la tresoreria. Estem parlant de 
cobraments i de pagaments, no d’ingressos i de despeses. Tots els ajuntaments tenen 
problemes de tresoreria; 2/3 parts dels ajuntaments tenen les finances sanejades tot i 
patir problemes de tresoreria. Explica que aquest any cal tenir les pòlisses de tresoreria 
totalment cobertes a final d’any, la qual cosa tensiona els pagaments. Portem pagats ja 
més de 16 milions d’euros als proveïdors, xifra que arriba als 76,7 milions si es compten 
també les inversions. Tenim problemes de tresoreria, no de pressupost. No demanem 
que els proveïdors financin l’Ajuntament, totes les administracions tenim importants 
problemes de tresoreria. Ens acollim a aquests crèdits perquè tenim les finances 
sanejades; el nostre ràtio d’endeutament  està al 87,6%. Creu que no és coherent que el 
PP demani el sanejament de les finances i , al mateix temps, no doni suport a una via 
d’oxigen com aquesta. No s’ha gastat més del que s’ha ingressat. Esmenta altres 
exemples d’Ajuntaments que han demanat importants crèdits a l’ICO, com és el cas de 
Madrid.    
 
La Sra. Manso  lamenta que es posin exemples per justificar l’actuació municipal. 
L’Ajuntament té problemes de tresoreria; això vol dir que l’Ajuntament és un morós?  Fa 
dos anys es va demanar un altre crèdit de 13 milions; no és el primer cas. Al final farem 
que el deute augmenti, cosa que es veurà quan fem els pressupostos. Aquesta manca de 
previsió augmentarà el deute, cosa que pagaran els proveïdors i els ciutadans.  
 
El Sr. Postius  diu que amb aquets crèdit pagarem factures que fa mesos que estan 
pendents de pagament; els proveïdors no tenen la culpa de la situació en la que està la 
tresoreria de l’Ajuntament.  
 
La Sra. Mínguez  diu que morós és aquell que no paga mai; nosaltres estem pagant amb 
4 mesos de retard i no som morosos en cap cas. Tenim problemes de tresoreria, com 
totes les administracions. Es demanaran tots els crèdits que calguin, atès que les 
finances municipals estan sanejades. 
 
El Sr. alcalde  agraeix el vot favorable de CiU. Explica que no és morós aquell qui atén 
els seus pagaments demanant un crèdit de tresoreria. L’Ajuntament sempre haurà de 
demanar crèdits de tresoreria, com ho fan totes les empreses. No financem despeses 
corrents, sinó la tresoreria. Destaca la gran importància de l’increment del nombre de 
peticions de fraccionament que han demanat els ciutadans o les empreses els darrers 
anys, perquè tenen dificultat per a pagar (un total de 500). Les peticions s’atenen per 
consciència social, tot i que genera problemes a la tresoreria municipal. Per això cal fer 
servir el crèdits de tresoreria, com ho fan totes les empreses del mon. 
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup del PP.  
 
El Sr. alcalde  felicita a les persones que conformen el Servei d’Economia i Hisenda per 
la tasca que han dut a terme en l’elaboració de les ordenances i en l’expedient de 
tresoreria que s’han aprovat.  
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Punt número 30. Aprovació de l’inici del procedimen t negociat per a l’adjudicació 
de la concessió demanial d’una parcel·la municipal,  situada al Pol. Ind. el Segre, c/ 
Josep Baró Travé 111, per destinar-la a la construc ció i/o instal·lació d’un centre de 
culte 
 
La Sra. Manso  recorda que el seu grup va votar a favor de la rescissió del conveni amb 
la CICIU de Lleida per ubicar la mesquita en la parcel·la del carrer Josep Baró Travé. Van 
votar en contra de la proposta d’iniciar un nou procediment de concessió en la mateixa 
parcel.la. Creu que la gestió no ha estat eficient. S’ha fet en contra dels grups municipals 
de l’oposició, dels empresaris i de la pròpia comunitat musulmana (que considera l’espai 
insuficient). Des de l’any 2007 el PP ha criticat el secretisme i la manca de consens en la 
ubicació de la mesquita. Ara es vol obrir un nou procediment, negociat, obert a totes les 
confessions. Ens oblidem de l’objectiu de donar acollida a centenar de musulmans que 
no tenen un espai per a poder resar. Tenim un contenciós pendent de resolució, amb uns 
informes pericials judicials que desaconsellen la ubicació d’un centre de culte a la zona 
(ho explica). Aquest procediment és la crònica d’una mort anunciada, d’un projecte del 
Govern en el que ningú hi creu. No posarem fi a la problemàtica d’una comunitat que es 
vol integrar a la societat. Tenim l’obligació de posar a disposició dels ciutadans els 
elements necessaris per a integrar els nouvinguts, afavorint l’objectiu de cohesió social. 
El projecte del Govern no és coherent i no dóna resposta al dèficit d’equipaments que la 
comunitat musulmana reclama; no és un lloc adequat i perjudica els empresaris de la 
zona. Demana que es retiri el projecte. 
 
La Sra. Obis  anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar aquest punt. Creu que estem a 
temps de reconduir-ho i tornar a la filosofia inicial del protocol de col·laboració de l’any 
2007: solucionar el problema de res musulmà de la comunitat de la nostra ciutat. El 
protocol es va rescindir pels evidents incompliments. Des del grups de l’oposició s’ha 
proposar una mesa de debat dels portaveus per tal de trobar propostes que tinguin l’aval 
tècnic. La Sra. Camps s’ha negat a fer aquesta reunió, ja que deia que no serviria de res. 
Cal provar-ho. La qüestió s’ha agreujat per l’oposició dels empresaris del polígon 
Entrevies, que han interposat un recurs judicial que compta amb informes que consideren 
inviable el projecte. Continuem tenint el problema de trobar un espai pel res del 
musulmans. El nou procés no solucionarà el problema. Cal insistir en la mà estesa al 
diàleg per trobar la millor solució per a tots. 
 
La Sra. Camps  diu que l’objectiu del Govern és intentar solucionar el problema: la manca 
d’espai que té la comunitat musulmana per resar. Es faran tots els esforços que calguin 
per solucionar aquets problema. Explica tot els procés seguit fins ara. Creu que es 
proposa un solar idoni, preparat i qualificat d’equipament, que reuneix les condicions per 
a instal·lar un centre de culte. Espera que les entitats musulmanes que s’han interessat 
en el procés, ara puguin optar-hi de nou, atès que ja tenen resolts els problemes 
administratius que patien. Volem posar totes les facilitats perquè es pugui solucionar el 
problema de les comunitats musulmanes. No hi ha sentència sobre el procés judicial 
existent, ni el Tribunal ha fet cap suspensió cautelar. La parcel.la reuneix les condicions (i 
està qualificada) com a equipament per instal·lar un centre de culte. Diu que CiU ha 
presentat alternatives que són, a criteri del Govern força inviables (o molt llunyanes o 
sense serveis). No ens hem d’enganyar: cap equip de govern trobarà consens per a 
ubicar una mesquita. Sobre aquests temes es continua fent molta demagògia; no hi ha 
voluntat política per trobar solucions a un tema que aixeca susceptibilitats i opinions 
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contràries. Lamenta que no hi hagi consens; malgrat això insisteixen a  resoldre el 
problema de la comunitat musulmana.  
 
La Sra. Manso  diu que l’equip de govern s’ha obcecat en el lloc per ubicar la mesquita; 
no critica que hi hagi voluntat de resoldre el problema. Reitera que cal donar una solució 
a la comunitat que fins ara resava al carrer del Nord, atès que és la més nombrosa. 
L’espai proposat serà insuficient. No ha dit que el procés judicial hagi acabat; ha alertat 
dels perills que podria tenir una sentència en contra de l’Ajuntament. No s’han adoptat 
mesures cautelars perquè encara no s’ha iniciat cap construcció. Demana al Govern que 
cerqui altres llocs; entre tots hem de trobar el que tingui el menor rebuig social.  
 
La Sra. Obis  insisteix en la necessitat de trobar la manera per a cercar el consens; serà 
difícil però cal intentar-ho. El lloc proposat no és adient ni per un centre de culte ni per 
una escola o altre equipament que generi problemes de mobilitat. Les indústries del 
voltant no podran treballar com ara ho fan. S’abstenen de votar aquest punt per seguir 
insistint a trobar una solució entre tots.  
 
La Sra. Camps  celebra l’oferiment del Grup de CiU i quan acabi el procediment se’n 
podrà parlar les vegades que calguin. Les alternatives que s’havien plantejat abans eren 
més inviables, tenien molts més problemes que la parcel.la que ara es proposa. Totes les 
possibles ubicacions generaran rebuig social; l’oposició no es pot posar al cantó de 
qualsevol que estigui en contra. El Tribunal ja va rebutjar la suspensió cautelar, que va 
estar demanada  pels demandants. Tenim les mateixes opcions de guanyar o de perdre 
el plet que al començament. Continua defensant aquesta ubicació. La comunitat del 
carrer del Nord ha de tenir voluntat per a solucionar els problemes que té; l’Ajuntament 
ha ofert totes les facilitats possibles perquè puguin trobar alternatives. Són ells qui han de 
prendre les decisions que calguin per tal de trobar solucions als seus problemes. Posem 
a l’abast de la comunitat musulmana de Lleida la possibilitat de llogar un aparcel.la, per 
enèsima vegada.  
 
La Sra. Manso  diu que no es veritat que l’oposició doni la raó a qualsevol que estigui en 
contra de posar una mesquita. Pot donar aquesta sensació perquè el Grup del PP parla 
amb molta gent i escolta tothom.  
 
El Sr. alcalde  agraeix l’oferiment de diàleg de tots els grups. Sempre hi haurà 
necessitats de centres de culte. No sabem si el projecte actual arribarà a bon fi, per això 
és d’agrair l’oferta de diàleg.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup del PSC, 6 en contra del Grup del PP i 6 
abstencions del Grup de CiU.  
 
 
Punt número 31. Aprovació dels documents d’inici i formulació i del Programa de 
participació ciutadana del Pla d’ordenació urbaníst ica municipal de Lleida 2015 
 
El Sr. alcalde agraeix el consens sobre aquesta proposta que és l’inici d’un procés  molt 
important per a la ciutat. Desitja que hi hagi el màxim diàleg i consens en el nou Pla 
d’ordenació urbana que serà aplicable en els 15 anys següents a la seva aprovació.  
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Punt número 34. Moció dels grups municipals de CiU i PSC sobre la resolució 
adoptada pel Tribunal Superior de Justícia de Catal unya, en relació amb el model 
d’immersió lingüística a les escoles de Catalunya 
 
La Sra. Obis  explica l’evolució que ha seguit el coneixement i l’ús del català en els 
darrers 30 anys, des que s’aplica la immersió lingüística. Ara, un 95% de la població de 
Catalunya entén el català i el 100% el castellà. El model no ha provocat cap recessió en 
el coneixement del castellà i ha suposat una gran millora en el coneixement del català. El 
model educatiu està validat per la jurisprudència del TC (ho explica). El model ha 
esdevingut patrimoni del nostre país i ha obtingut la complicitat i l’esforç de les famílies 
no catalanoparlants. El model no persegueix una societat bilingüe, sinó una societat 
multilingüe, en la qual el català és la llengua comuna i el castellà es coneix igual que a la 
resta de l’Estat.  S’ha garantit la cohesió social i no s’han generat conflictes. S’ha fet 
possible el coneixement dels dos idiomes. No entén que aquesta moció no hagi pogut ser 
consensuada per tots els grups del consistori. 
 
La Sra. Parra  destaca el consens dels dos grups i insisteix a defensar el sistema 
d’immersió lingüística. Es un sistema integrador i respectuós amb les dos llengües;  
afavorint l’ús d’ambdues. El model està avalat per lingüistes, pedagogs i científics. Les 
picabaralles polítiques no poden posar en dubte la cohesió social. La llengua no és 
només un sistema de signes que serveis per a comunicar-nos; la llengua cohesiona les 
comunitats. Compartir una llengua és compartir una cultura, un passat  i un futur. Per això 
ens veiem obligats a defensar el sistema educatiu i la nostra llengua.  
 
La Sra. Manso  diu que el PP defensa el bilingüisme més real, en tots els àmbits de 
l’administració i en l’educació dels ciutadans. Defensen la cooficialitat del castellà i del 
català i no admet la preeminència d’una sobre l’altra. La promoció del català no s’ha de 
fer en detriment del castellà, ni de forma coactiva o per la imposició de sancions. 
Comenta l’article 1 de la Llei de política lingüística de Catalunya i les previsions de 
l’article 3 de la Constitució. La Sentència del TC sobre l’Estatut declara inconstitucional 
l’article que establia la preferència del català i considera el castellà com a llengua 
vehicular a l’ensenyament. Les dos llengües són oficials i tothom té el dret de fer-les 
servir i de conèixer-les. El PP creu que els únics que van en contra de la llengua són els 
que la imposen o el que la prohibeixen. El castellà i el català han de ser vehiculars. La 
formació dels infants ha d’estar per sobre de lluites identitàries. La immersió ha estat 
positiva quan el català estava desplaçat; ara és francament millorable. Els dos idiomes 
han de ser vehiculars i s’ha d’anar incloent també l’anglès com a llengua vehicular en 
alguna assignatura. Pregunta si estarien els grup en contra de que l’anglès fos també 
llengua vehicular en alguna assignatura.  
 
La Sra. Obis  no sap si la Sra. Manso no ho ha entès o no vol entendre-ho, ja que està 
negant les evidències de les dades sobre la consolidació del model d’immersió 
lingüística. El model no imposa cap llengua: afavoreix la més discriminada. Reitera que el 
95% de la població entén el català i el 100% el castellà. Per sobre dels drets dels pares hi 
són els dels fills; no els podem negar l’aprenentatge. La millor manera de dominar una 
llengua és la lectura i en aquets camp podem treballar molt els pares. Creu que es pretén 
atacar la llengua i el sentiment dels catalans.  L’escola garanteix el coneixement del 
castellà i els pares són fonamentals per aprofundir-lo. Amb més hores de castellà no 
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donarem major formació als nostres fills. Tres pares fan un recurs contra la norma 
educativa i s’encenen totes les alarmes; 100.000 persones es manifesten a València 
demanant veure TV3 i no passa res. 
 
La Sra. Parra  diu que si a Madrid tinguessin dos llengües haurien d’optar per una com a 
vehicular. Els nostres nens parlen i entenen els dos idiomes i també parlen anglès o 
francès. Defensa que els nens parlin moltes llengües (explica el model suís, respectuós 
amb els diversos idiomes). El nostre Estat té molts idiomes propis i els fem servir per a 
atacar-nos. La llengua representa una cultura;  un instrument amb el que parlem i amb el 
que sentim i pensem. Estem en contra de fer servir la llengua per a separar-nos. La 
immersió lingüística ha donat resultats positius i encara hem de continuar defensant la 
nostra llengua perquè el castellà és preeminent. Hi ha molts més mitjans de comunicació, 
més diaris, etc. Defensem la llengua perquè l’estimem, com també estimem totes les 
altres llengües. Continuarem defensat aquest tipus d’escola; volem que els nostres fills 
llegeixin el Quixot en castellà i el Tirant lo Blanc en català.  
 
La Sra. Manso  diu que el PP defensa el català i ho sent com a llengua pròpia. Mai han 
dit que no es donin classes en català. Volen que es defensin els drets dels infants i que 
els temes identitaris no passin per sobre l’aprenentatge. A l’escola es poden fer 
assignatures en català i en castellà. Volen que el bilingüisme del carrer sigui també a les 
escoles. No dubta que els infants entenguin perfectament el castellà; dubta que ho parlin 
tant correctament. Les llengües s’aprenen parlant i els nostres infants no tenen aquest 
oportunitat de parlar el castellà en moltes de les seves classes. Tots han de tenir 
l’oportunitat d’oferir als seus fills una escola on la llengua vehicular no sigui única, cosa 
que ara només passa en alguns centres privats en què es fan servir tres llengües 
vehiculars.  
 
El Sr. alcalde  diu que troba ridícul que es faci servir l’ús de l’anglès com a coartada per 
la defensa del castellà. A Catalunya mai hi ha hagut problema de llengua; només hi ha 
hagut polítics que han intentat treure avantatge polític de la llengua.  
 
S’aprova amb 21 vots  a favor dels grups del PSC i CiU i 6 en contra del Grup del PP.  
 
 
Punt número 35. Moció  del Grup  Municipal del PSC per  manifestar el malestar de 
l’Ajuntament davant les retallades del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya que afecten centres educat ius municipals  
 
La Sra. Horcajada  anuncia que votarà a favor de la proposta. Vol intervenir per tal 
d’explicar les esmenes que havia presentat el seu grup, tot i que no han estat acceptades 
en la totalitat. Creu que la retallada que s’està fent afecta serveis  bàsics del sistema 
educatiu. Havien proposat que es modifiqués (de la part expositiva) el paràgraf en què es 
dia que les retallades suposarien automàticament un augment de les taxes. En 
coherència amb la proposta que han fet a les ordenances fiscals, creu que l’augment de 
tarifes és, en tot cas, una decisió política. Aquesta esmena ha estat rebutjada. La moció 
fa una aposta només per les escoles bressol municipals, creu que ens hem de plantejar 
canvis en el model, plantejant també la possibilitat d’altres formes de col·laboració 
publico-privada. Reitera la inconveniència de la retallada i, especialment, en tant que ha 
tingut efectes retroactius i ha afectat la planificació de les finances municipals.  
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La Sra. Torrent  diu que el seu grup votarà a favor d’aquest punt. Explica que han 
presentat diverses esmenes que han estat acceptades pel Grup del PSC. El seu vot 
favorable ve motivat perquè consideren l’educació com una de les qüestions primordials 
de l’Ajuntament. Per això cal manifestar la nostra preocupació tot i que la situació 
econòmica és molt difícil i demana esforços comuns. Creu que cal el compromís de 
l’Ajuntament per tal de lluitar per la qualitat de l’educació i garantir que es puguin fer totes 
les activitats educatives previstes.  
 
El Sr. Castillo  agraeix el consens i l’esforç que s’ha fet per arribar a un acord. Valora 
molt positivament que tots els grups posin la defensa de l’educació i de l’Ajuntament per 
davant d’altres interessos. Explica el contingut de la moció en tant que ara afecta les 
escoles públiques. No és objecte de la moció el debat sobre el model futur de les escoles 
bressol.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt número 37. Moció del Grup Municipal de CIU sob re la reforma constitucional ( 
art. 135 de la CE) 
 
El Sr. Cerdà  explica que aquesta reforma constitucional ha estat pactada pels dos grans 
partits d’àmbit estatal, sense tenir en consideració l’opinió de les institucions de 
Catalunya i de bona part dels electes catalanistes a les Corts. Creu que es confirma la 
involució de les institucions de l’Estat i que es qüestiona el pacte constitucional, atès que 
s’ha fet sense un ampli consens de les forces polítiques de la Cambra. Creu que aquesta 
reforma suposa una reducció de la capacitat d’autogovern de Catalunya i amaga un 
pacte entre els dos partits estatals majoritaris per tal de recentralitzar la política 
econòmica i  limitar l’autonomia financera de la resta d’administracions. L’acord de 
modificar la Constitució sense la participació de les forces polítiques que la van votar i la 
sentència del TC sobre l’Estatut d’Autonomia signifiquen una ruptura del pacte 
constitucional de l’any 1978 i obren una nova etapa de les relacions Catalunya – 
Espanya. Critica també que no s’hagi fet servir la possibilitat de convocar un referèndum 
sobre la reforma, evitant així el pronunciament de la ciutadania i la participació 
democràtica demanada per diversos moviments social i sectors de la societat. Llegeix la 
part dispositiva de la moció que ha estat transcrita en l’acta.  
 
La Sra. Manso  explica que la reforma constitucional té com a objectiu garantir l’estabilitat 
pressupostària del conjunt de les administracions de l’Estat. Creu que no qüestiona cap 
pacte constitucional i ha estat votada per una gran majoria (el 98,5% dels vots favorables 
dels presents); ha tingut també un suport força elevat dels representants catalans al 
Congrés (un 70,2%) i 3 dels 4 representants de Lleida van votar a favor. No es tracta de 
cap reducció de l’autogovern, atès que no s’altera cap competència autonòmica. 
Comenta també que la Generalitat ha elaborat un projecte d’estabilitat pressupostària 
que fixa també un sostre de dèficit estructural. Les formes no han estat les més usuals 
per a una reforma constitucional perquè la urgència del tema ho imposava. Explica el 
contingut de la reforma i creu que es defineix un futur d’estabilitat pressupostària que 
assegura una major transparència del Govern i evita que els excessos pressupostaris 
siguin traspassat a les generacions futures, aportant confiança i seguretat als mercats. 
Creu que es converteix a Espanya en un actor de l’estabilitat de la zona euro, essent un 
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dels primers països que constitucionalitza l’estabilitat pressupostària i garanteix els 
serveis que conformen l’estat de benestar. Explica els elements de disciplina 
pressupostària que inclou la reforma. Creu que amb la reforma es garanteix la viabilitat 
del sector públic i la sostenibilitat del benestar. L’objecte de la reforma no es definir la 
grandària del sector públic o els tipus de serveis que ha de prestar, ni la distribució de 
l’exercici de les competències públiques de les administracions. Es vol garantir la 
viabilitat i sostenibilitat del sistema. Les actituds poc responsables, que no garanteixin 
l’estabilitat pressupostària, s’acaben traduint en un excessiu endeutament perjudicial per 
a l’economia i les prestacions socials. Per aquests motius el Grup del PP votarà en contra 
de la moció.   
 
La Sra. Camps  diu que votaran en contra de la proposta per diversos motius. Estan 
d’acord en què la forma de tramitar la reforma no ha estat la més idònia. No estan 
d’acord amb els plantejaments de la moció sobre el fons de la qüestió. La reforma està 
totalment justificada pels greus problemes de deute que afecten Espanya i la resta d’estat 
de la UE. Ens cal tenir la solvència econòmica necessària per poder acudir al crèdit i per 
tal de mantenint el sistema financer espanyol. No veu enlloc on està la suposadament 
greu vulneració de les competències de Catalunya; el Govern de la Generalitat no ha 
donat ni un sol argument perquè aquesta afirmació no és certa. També remarca que la 
Generalitat ha anunciat la proposta de Llei d’estabilitat pressupostària. Creu que la 
discussió es centra en una discrepància de CiU amb la forma en què el Govern de l’Estat 
va tramitar la reforma constitucional. És inevitable acceptar els principis d’estabilitat 
pressupostària.  
 
El Sr. Cerdà  agraeix la referència a la Llei d’estabilitat pressupostària que ha fet la Sra. 
Camps. Defensa que la Generalitat pugui establir els seus objectius propis en matèria 
d’estabilitat pressupostària, cosa que es vol limitar amb el pacte entre PP i PSOE. 
Insisteix en què Catalunya ha de tenir la màxima capacitat d’autogovern. Defensa la 
bondat del consens vers l’aritmètica parlamentària: la reforma de la Constitució és un 
tema molt important. Creu que molts regidors de la sala comparteixen la filosofia i el 
model de país que la moció defensa.  
 
La Sra. Manso  creu que la reforma era necessària i cal tenir en especial consideració 
que ha tingut el suport de més del 75% dels catalans.  
 
La Sra. Camps  diu que els hauria agradat que la reforma hagués estat consensuada per 
la majoria de les forces polítiques. Creu que la reforma no posa en risc el model de país 
de Catalunya. Estan cercant greuges amb Madrid com a motor per alimentar el 
nacionalisme. Tots compartim la necessitat de l’estabilitat pressupostària.  
 
El Sr. Cerdà  creu que hauria estat molt positiu consensuar aquesta moció, atès que creu 
que molts dels membres de la corporació hi estan d’acord amb el fons.  
 
El Sr. alcalde  es remet a les declaracions públiques que ha fet sobre aquesta qüestió. 
Creu que hauria estat més positiu que fos una autoritat econòmica europea qui marqués 
aquests criteris, no com ara en què han estat els mercats financers. No pot estar d’acord 
amb la part resolutiva de la moció i per això hi votaran en contra.  
 
Es rebutja amb 21 vots en contra dels grups del PSC i PP i 6 vots a favor del Grup de 
CiU.  



 
 

 42

 
Punt número 38. Moció del Grup Municipal del PSC pe r la qual s’insta al Govern de 
la Generalitat de Catalunya presenti les mesures ne cessàries per a erigir l’aeroport 
de Lleida-Alguaire com a principal plataforma d’ent rada de turistes internacionals 
per a les terres de Lleida, els Pirineus i la val d ’Aran 
 
El Sr. Larrosa  creu que aquesta moció també té molt a veure amb el model de país que 
el Grup del PSC vol per a Catalunya. L’equip de govern ha defensat sempre les noves 
infraestructures que han de permetre que Catalunya es pugui percebre d’una altra 
manera, també des de l’interior. S’ha parlat de competitivitat i de la influència que sobre 
aquesta té la dotació d’equipaments i infraestructures. Destaca la importància per a 
Lleida del sector turístic i l’agroalimentari; per això cal afegir elements potenciadors com 
l’aeroport. Aquest equipament no ens fa, per si sol, ser més competitius, però és 
necessari perquè ho siguem. Explica l’evolució del turisme internacional, més 
especialitzada cada vegada. Les nostres terres han liderat el turisme interior i l’aeroport 
ha de servir per recuperar i millorar la competitivitat. El mateix es pot dir del valor afegir 
de la indústria agroalimentària. Avui, el temps és un element fonament del cost. La moció 
pretén cercar la complicitat dels grups i donar una veu ferma que reivindiqui que és hora 
de tancar acords, tal com espera la classe empresarial i la ciutadania en general. S’ha 
debatut en excés; ara cal que el Govern de la Generalitat actuï pensant en el que 
l’aeroport suposa per a les terres de Lleida i pel conjunt de l’economia catalana. 
 
La Sra. Manso  comenta la convulsa situació econòmica i la congelació de les 
subvencions per part de la Generalitat, cal reordenar els objectius de l’aeroport de Lleida i 
la seva estratègia comercial. Cal adoptar mesures perquè sigui una infraestructura viable 
(per a turisme i per a mercaderies). L’aeroport és una aposta clara per l’equilibri territorial. 
Cal que els directius dissenyin els respectius plans per tal de garantir l’activitat de 
l’aeroport. El Pla estratègic fet per la Generalitat és insuficient  i la Taula estratègica ha 
d’establir un calendari que faci de l‘equipament una eina dinamitzadora de l’economia de 
Lleida. Demanem el mateix tracte que amb la resta dels aeroports de Catalunya. També 
volen manifestar el malestar amb el Govern de l’Estat que no aposta per potenciar aquest 
aeroport amb la necessària millora de les comunicacions per accedir-hi. Aquest 
equipament és una peça clau en les nostres comunicacions. Necessitem un aeroport que 
atragui el turisme i els negocis a la ciutat. Amb un pla de negoci adequat, en pot ser 
viable. Votaran a favor de la moció. 
 
El Sr. Zaballos  diu que els acords estan bé; el problema rau en què el contingut 
d’aquests és justament el que està fent el Govern de la Generalitat. S’han fet acords amb 
operadors per tal de portar turistes de neu i s’estan cercant encara més. O la moció 
arriba tar o només pretén fer oposició al Govern de la Generalitat. Cal treballar 
conjuntament per fer possibles els objectius que planteja la moció. L’Ajuntament és part 
d’aquestes solucions. En la moció només es demana que actuï el Govern de la 
Generalitat, com si l’aeroport fos una cosa aliena a la Paeria. El PSC no ha acceptat les 
esmenes de CiU que només pretenien posar en valor la Taula estratègica per a l’impuls 
de l’aeroport de Lleida-Alguaire (de la qual forma part l’Ajuntament de Lleida, 
ajuntaments, consell, diputació, cambra de comerç...). No volen renunciar a ser decisius 
des de Lleida sobre el present i el futur de l’aeroport.  La Taula fa la feina que havia de 
fer l’anterior Govern tripartit, que no va fer cap pla de negoci viable. La Paeria i la ciutat 
han de fer seu l’aeroport i ho hem de fer rendible, sense que la Generalitat vingui a fer els 
nostres deures. Malgrat això s’abstindran de votar la moció; CiU sempre treballarà amb 
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allò que suposi foment i projecció de l’aeroport.  
El Sr. Larrosa  agraeix el posicionament dels grups vers la moció. Explica que ja existia 
un Pla de negoci per a aquesta infraestructura. Si el model de negoci no s’està aplicant 
tal com estava previst és per les ambigüitats i els dubtes que genera el Govern davant els 
operadors turístics internacionals. Ensenya una còpia del Pla de negoci que estava 
aprovat per a l’aeroport. Les capacitats de negociació que calen per executar un pla com 
aquest no les té l’Ajuntament de Lleida ni la Taula estratègica: les té el Govern de la 
Generalitat. És ell qui ha de defensar els interessos de les nostres empreses i dels 
treballadors del sector. Mostra també un document elaborat per la Organització 
Professional d’Hosteleria de Lleida en el qual reclamen, de forma urgent, mesures del 
Govern a favor dels sectors turístic i hoteler de les nostres terres. No ens podem exigir fer 
coses que no podem fer; per aquets motiu no s’han acceptat les esmenes del Grup de 
CiU. 
 
El Sr. Zaballos  diu que el Govern de la Generalitat ha de fer la feina que li pertoca i 
també la Paeria ha de fer allò que li correspon. No sap si des de la Paeria s’han fet 
campanyes publicitàries de suport als vols que s’havien posat en funcionament. La 
Paeria ha d’apostat fort per l’aeroport, amb les eines que té. Hem de ser creatius en una 
situació de crisi com la present. Hem d’intentar que el turisme es quedi en el nostre 
territori i perquè facin d’efecte propagandístic quan parlin de la qualitat de la nostra oferta 
turística (de plana i de Pirineu). També cal estudiar molt a fons la potenciació del nostre 
sector agroalimentari. Tots hem de fer els deures i assumir les nostres responsabilitats.  
 
El Sr. Larrosa  explica amb detall les actuacions fetes des de Turisme de l’Ajuntament 
sobre els mercats en què treballava l’aeroport. El problema rau en què, al final, cal arribar 
a un acord amb les companyies aèries que no s’arriben a tancar. No es pot menystenir a 
les companyies de baix cost: acaben sent la clau de la connectivitat. Quan un Govern 
genera dubtes sobre una infraestructura la gent fuig, no es genera confiança. Aquest és 
el problema que s’està produint. S’ha fet promoció i també s’han desenvolupat productes 
com la vinculació de la producció agroalimentària amb el turisme (enoturisme, 
gastronomia, etc.). Aquesta moció no és un cant al sol; és una reivindicació positiva 
perquè el Govern pensi en les nostres terres i amb aquests sectors econòmics.  
 
El Sr. alcalde  fa una matisació a la  intervenció Sra. Manso, quan demanava el mateix 
tracte a l’aeroport de Lleida que a la resta. El tracte ha de ser millor, ja que el nostre és 
l’únic aeroport que té la Generalitat, en propietat, tot i ser el que menys cuiden. Reconeix 
públicament les bones gestions del conseller Sr. Recoder, quan va impulsar les gestions 
per tal de portar touroperadors als Pirineus: britànics i dels països de l’Est. També 
agraeix les declaracions del conseller Sr. Pelegrí donant suport a que l’aeroport fos 
també de càrrega del sector agroalimentari; el delegat del Govern va reafirmar que se’ls 
havien adreçat operadors agroalimentaris per fer us de l’aeroport. Agraeix el vot favorable 
del PP i l’abstenció de CiU. Tot i això, no està d’acord amb els motius de l’abstenció. 
Creu que l’Ajuntament de Lleida fa més que els altres. La primera decisió del nou Govern 
de la Generalitat va ser rebaixar el nivell de participació de la resta de institucions en 
relació amb l’aeroport. Aquest equipament és propietat d’Aeroports de Catalunya. S’havia 
de crear el Consell d’administració amb una participació accionarial de l’Ajuntament de 
Lleida (15%), igual que la Diputació; els ajuntaments petits tenien participacions del 2-3% 
i la Generalitat un 51%. Aquesta primera decisió ens va privar de ser membres del 
Consell d’administració de la societat (amb responsabilitat i aportació de capital). Ara es 
converteix aquesta participació en una Taula estratègica de planificació; el nostre rol ha 
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esdevingut molt més petit. Estem a la Taula estratègica i continuarem  participant. Ens 
hem implicat com el que més. Explica la consecució de l’autorització per a vols a l’espai 
no Schengen i totes les gestions fetes per l’Alcaldia perquè fos possible; va ser mèrit de 
tots, també de la Paeria. En l’imaginari col·lectiu, quan es fan debats públics i es cerca a 
alguna persona per tal de defensar l’aeroport de Lleida – Alguaire, es demana que 
intervingui l’alcalde de Lleida. Comenta el darrer reportatge de TV-3 sobre l’aeroport de 
Lleida i la defensa de l’equipament se li va encarregar a l’alcalde. Comenta també un 
programa que s’emetrà el proper diumenge, que és una entrevista força dura sobre 
l’aeroport. La premsa local va dir que cap responsable polític de cap administració havia 
volgut anar a aquest programa. Demana al Govern de la Generalitat que faci seu 
l’aeroport de Lleida – Alguaire. Si el fa seu farà que sigui rendible. Un país no té 
concentrats tots els aeroports en la franja costanera. El nostre aeroport té una posició 
estratègica que feia més de 30 anys que es reivindicava des de Lleida. El Govern ha de 
canviar la idea que tot el que va fer el Govern anterior estava mal fet. Defensa que la 
referència aeroportuària d’Andorra sigui Lleida – Alguaire en comptes que Tolouse. El 
turisme del Pirineu aporta negoci i activitat a Lleida. La nostra competència són els 
aeroports del sud de França. Creu que tenim tota l’autoritat moral de demanar (en els 
termes de la moció) que el Govern de la Generalitat faci seu l’aeroport.  
 
El Sr. Zaballos  diu que cap mitjà de comunicació es va posar en contacte amb el Grup 
Municipal de CiU per a defensar l’aeroport. Si l’alcalde no pot anar a totes les entrevistes 
que calguin per defensar l’aeroport de Lleida, pot donar el seu nom. El Grup Municipal de 
CiU defensarà l’aeroport on  sigui, quan sigui i amb qui sigui. 
 
El Sr. alcalde  agraeix l’oferiment del Sr. Zaballos i li garanteix que cada vegada que un 
mitjà de comunicació li demani que parli de l’aeroport de Lleida – Alguaire demanarà que 
també li diguin a ell, com a president del Grup Municipal de CiU.  
 
La Sra. Manso  diu que també està disposada a defensar l’aeroport de Lleida sempre que 
calgui.  
 
Agraeix que la voluntat de defensa de l’aeroport Lleida – Alguaire, que no s’ha aconseguit 
per escrit, s’hagi pogut aconseguir ara verbalment. Que fem pinya i defensem l’aeroport 
arreu.  
 
S’aprova amb 21 vots  a favor dels grups del PSC i PP i 6 abstencions del Grup de CiU.  
 
 
Punt número 39. Moció del Grup Municipal del PP per  constituir una comissió 
especial d’estudi en relació amb la valoració cadas tral dels immobles de la ciutat 
 
La Sra. Manso  comença l’explicació de la moció fent constar  la davallada dels valors 
dels immobles de la ciutat des de l’any 2006 fins a l’actualitat i la relació directa d’aquests 
amb l’aplicació de tributs com l’IBI. Els valors actuals van ser determinats l’any 2005, 
quan el preu dels immobles es trobava en el seu punt màxim. Explica el procediment de 
revisió de valoracions que es pot donar quan hi ha canvis substancials dels valors de 
mercat, que es pot iniciar d’ofici o a instància de l’ajuntament afectat. Comenta també la 
normativa del cadastre que preveu la possible revisió de valors un cop han transcorregut 
cinc anys des de l’entrada en vigor dels valors anteriors. Llegeix la part dispositiva de la 
moció que està transcrita en la part dels acords d’aquesta acta. Mostra un gràfic de 
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l’evolució dels valors dels habitatges des de l’any 2005 fins ara, on es veu una baixada 
significativa d’aquests.  
 
El Sr. Zaballos  diu que li costa entendre que l’equip de govern no vulgui acceptar la 
creació d’una comissió d’estudi dels valors cadastral; hem de demostrar amb fets que 
ens preocupem per la situació econòmica de la ciutadania. Es proposa només fer una 
comissió d’estudi. L’IBI ha estat un tema de debat constant. Lleida es troba sempre en la 
part més alta dels rànquings de l’esforç fiscal relatiu a aquest tribut. Aquesta situació és 
anòmala en una ciutat de les nostres característiques. Amb l’acord d’aprovació de les 
ordenances fiscals, molts ciutadans pagaran més per l’IBI l’any proper. Hem fet un esforç 
per tal d’abaixar la part de l’IBI en què l’Ajuntament té incidència i no es vol fer el mínim 
esforç per estudiar els valors cadastrals en una situació de crisi com la que ara tenim. No 
podem fer veure que és més important vetllar pels ingressos de la Paeria que preocupar-
se per la situació econòmica dels ciutadans, facilitant que paguin uns impostos més 
ajustat a la realitat. Sembla que ja es doni per descomptat que amb una revisió els 
ciutadans pagarien menys IBI i que no es podria recaptar el necessari per tal de pagar els 
gairebé 14.000 euros diaris que hem de pagar d’interessos. Hi votaran a favor per 
demostrar que estan disposats a estudiar mesures per alleugerir la pressió fiscal dels 
ciutadans.  
 
La Sra. Mínguez  anuncia el vot contrari del seu grup. Creu que una mesura que podria 
semblar beneficiosa pels ciutadans, podria acabar sent-ne perjudicial. No es tracta de 
garantit el pagament d’interessos de l’Ajuntament (que no són els 14.000 euros 
comentats, ja que l’import del pressupost és una estimació que es fa sempre a l’alça). La 
revisió cadastral darrera es va fer l’any 2005 i la ponència va atorgar uns valors 
cadastrals d’aquets any. La normativa diu que es poden utilitzar 10 anys per aplicar els 
valors cadastrals. El que ara tenim al rebut no és el que correspon a l’any 2011, sinó el 
de l’any 2005. Quan arribi l’any 2015, el valor castral efectiu continuarà sent el de l’any 
2005. Els preus de mercat no van començar a baixar l’any 2005, sinó uns anys més tard 
(gairebé fins a l’any 2009). Difícilment els increments del període 2005-2009 compensen 
la baixada dels dos darrers anys. Hauríem de demostrar que els habitatges valen avui 
menys que l’any 2005. Estem al sisè any de la revisió cadastral, la qual cosa vol dir que 
només tenint incorporat el 60% dels valors 2005. Cal veure com està en aquest moment 
la situació immobiliària; les disminucions de preus no són tan grans com es pot deduir 
d’algunes dades. Fins i tot, en la hipòtesi de que el valor de l’habitatge hagués baixat de 
l’any 2005 fins ara, com sigui que estem en el sisè any de vigència de preus, caldria 
aplicar l’any proper el 100% del valor (no el 60% com ara).  Per això pot ser perjudicial 
per a la ciutadania fer aquesta revisió. Comenta que des de l’Ajuntament s’estudia com 
evoluciona la dinàmica immobiliària de la ciutat. La possibilitat que els habitatges valguin 
menys que a l’any 2005, en termes reals de mercat, és remota. La possibilitat que aquets 
valor sigui inferior al 60% dels de l’any 2005 és més remota. També es desaconsella 
iniciar revisions cadastrals quan s’està en procés de modificació del planejament general. 
  
La Sra. Manso  agraeix el vot favorable de CiU. Diu a la Sra. Mínguez que és evident que 
els valors dels habitatges han disminuït molt des de l’any 2005; qualsevol persona que 
vulgui vendre un habitatge ho té molt clar. Diu que si ara es fes una revisió cadastral es 
podria fer igualment l’aplicació de la reducció de la base imposable per tal de fer una 
aplicació gradual (llegeix la norma que ho justifica). Diu que el fet de desaconsellar la 
revisió cadastral quan es fa una revisió del planejament general ve fonamentat per motius 
de gestió. Creu que l’interès dels ciutadans ha d’estar per sobre dels problemes de 
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gestió. Reitera que només es proposa fer un estudi. Diu que l’afany recaptatori de 
l’Ajuntament i la negativa a fer un estudi, fan que estigui convençuda que el resultat de la 
revisió suposaria un descens de càrrega impositiva.  
 
El Sr. Zaballos  diu que si el resultat de l’estudi de la comissió fos perjudicial per a la 
ciutadania només cal comprometre’s a no aplicar-ho. Creu que el càlcul de la previsió 
dels interessos que paga l’Ajuntament es fa seguint criteris tècnics i cal suposar que la 
despesa real serà propera a la prevista.  
 
La Sra. Mínguez  diu que el càlculs dels interessos es fan en funció d’estimacions i que 
habitualment la partida sempre està calculada amb escreix. Reitera els arguments que ha 
explicat d’oposició a la moció.  
 
La Sra. Manso  lamenta que no es vulgui fer un estudi pel qual es pugui comprovar si una 
revisió cadastral pot ser beneficiosa per a la ciutadania. Lamenta que les dificultats de 
gestió es posin per sobre els interessos de la ciutadania de Lleida.  
 
El Sr. alcalde  diu que els interessos de la ciutadania i els de la Paeria són els mateixos. 
Explica que quan es va presentar la moció va demanar informació sobre l’evolució dels 
preus dels habitatges, que va ser facilitada per la Generalitat. Els preus van pujar fins a 
l’inici de l’any 2008, la qual cosa concorda amb els arguments donats per la Sra. 
Mínguez. Hi ha un àrea d’estudis de l’Ajuntament que permanentment fa seguiment dels 
valors cadastrals; també es fan estudis d’aquestes qüestions atès que s’ha iniciat el 
procés del nou Pla general. Hi ha dades per deduir que no seria bo fer una revisió 
cadastral.  
Es rebutja amb 12 vots a favor dels grups del PP i de CiU i 15 vots en contra del Grup del 
PSC.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
La Sra. Obis  formula un prec. Comenta que avui han estat publicades unes declaracions 
del President de la Cambra de Comerç de Lleida, relatives a la decisió que adoptarà la 
Unió Europea sobre el corredor mediterrani ferroviari. Demana que l’alcalde, en nom del 
Plenari, manifesti l’aposta decidida de l’Ajuntament vers aquesta infraestructura. 
Considera que haurem de vetllar perquè hi hagi un ramal que faci possible la connexió 
amb aquesta línia des de les nostres terres, millorant la competitivitat de les nostres 
empreses.  
 
El Sr. alcalde  respon que es farà  compliment al prec  formulat. Anuncia que el proper 
dia 10 d’octubre es signarà un document formal denominat “declaració en favor del 
corredor ferroviari del Mediterrani”, per l’Ajuntament, Diputació, Generalitat i Cambra de 
Comerç. Explica que en el traçat mediterrani es contempla Lleida com a punt de connexió 
amb l’Eix central. Trametrà que aquesta és la voluntat del conjunt de forces polítiques de 
l’Ajuntament. 
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ANNEX I. ESMENES PRESENTADES PELS GRUPS MUNICIPALS A LA PROPOSTA 
D’ORDENANCES FISCALS PER A 2012. RESULTAT DE LES VO TACIONS 
 
a.- Grup Municipal del PP , presenta vint esmenes: 
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gavament 0,642%  
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificació del 90% noves construccions i 

rehabilitació integral 
3. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificació habitatges de protecció oficial  
4. Esmena de  modificació relativa a l’IBI. Bonificacions famílies nombroses 
5. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificació aprofitament energia solar  
6. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Bonificació immobles ubicats a l’horta 
7. Esmena de modificació relativa a l’IAE. Aplicació de coeficients de ponderació 

segons escala de coeficients de situació 
8. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions inici activitat empresarial 
9. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions per ús d’energies renovables o 

sistemes de cogeneració 
10. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Coeficient d’increment de quotes 
11. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions amb vehicles antics 
12. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions segons emissions de CO2 
13. Esmena de modificació relativa a l’ICIO. Tipus de gravament 
14. Esmena d’addició a l’ICIO. Bonificacions construcció habitatges al Centre Històric  
15. Esmena d’addició relativa a l’ICIO. Bonificacions habitatges protegits o concertats 
16. Esmena de modificació relativa a l’impost de plusvàlua ( IVTU). Bonificacions 

transmissions per causa de mort 
17. Esmena de modificació a l’OF núm. 24, Taxa d’intervenció administrativa en 

l’activitat dels ciutadans i les empreses. Congelació de quotes 
18. Esmena de modificació relativa a la taxa per cementiri. Successions per causa de 

mort  
19. Esmena de modificació relativa a l’OF, taxa per serveis educatius. Congelació de 

tarifes 
20. Esmena de supressió de l’Epígraf 1r, de la Secció 6a de tarifes, corresponent a 

circulació i transport especial 
 

Es fan únicament dues votacions del conjunt de les esmenes. 
 
Les esmenes núm. 1, 2, 4, 5, 8, 9, 15 19, i 20, són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup 
Municipal del  PP, 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU. 
 
Les esmenes núm. 3, 6, 7, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 17, i 18, són rebutjades amb 12 vots a 
favor dels grups municipals de PP i CiU i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC. 
 
b.- Grup Municipal de CiU , presenta  catorze esmenes: 
 

1. General. No aplicació d’IPC a impostos, taxes i preus públics. 
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gravamen 0,6419% (urbana) i 

0,7720%  (rústica). 
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3. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificacions famílies nombroses 
4. Esmena de modificació de l’IBI. Bonificacions sistemes energètics. 
5. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Bonificacions horta. 
6. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions inici d’activitats, ús d’energies 

renovables i pla de transport per als treballadors  
7. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Substitució del coeficient d’increment de 

quotes 
8. Esmena de supressió relativa a l’ICIO. Supressió. 
9. Esmena d’addició relativa a l’ICIO. Bonificacions habitatges protecció oficial i 

altres obres específiques 
10. Esmena de substitució relativa a l’impost de plusvàlua ( IVTU ). Bonificacions 

transmissions per causa de mort 
11. Esmena d’addició relativa a la taxa per la prestació dels serveis d’intervenció 

administrativa en l’activitat dels ciutadans i les empreses. Foment d’empresariat 
jove 

12. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis esportius i piscines. 
Bonificacions famílies nombroses, monoparentals o amb discapacitats 

13. Esmena d’addició relativa a la taxa per guals i reserves a la via pública. Exempció 
centres de culte  

14. Esmena de modificació relativa a Ordenança general de gestió, recaptació i 
inspecció. Conté tres apartats: el primer relatiu a ajornaments, el segon relatiu a 
fraccionaments i el tercer relatiu a l’import mínim per aplicar a ajornaments o 
fraccionaments.  
 

Es fan únicament dues votacions del conjunt de les esmenes. 
 
Les esmenes núms. 1, 2, 5, 7, 11, 12, i 13 són rebutjades amb 12 vots a favor dels grups 
municipal de CiU i PP i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC. 
 
Les esmenes 3, 4, 6, 8, 9, 10 i 14 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup Municipal 
de CiU, 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC  i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP.   
  
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


